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تحلیل اخبار کارآفرینی

صنایع دستی ، 
سرمایه ، بورس

در ابتدایی ترین قسمت تحلیل 
این هفتــه اخبــار کار آفرینی 
می خواهیم به مشکلات قشری 
بپردازیــم که بیــش از نیمی از 
جمعیت ایران را تشکیل می دهند. 
زنان کشور ما در تمام طول تاریخ 
دوشادوش مردان بار مشکلات 
زندگی را بر دوش کشیده اند و بی 
خود نیست با نام زیبای زن که از 
ریشه زایش و خلقت به وجود آمده 
است آنها را نامیده اند. زنان کشور 
ما خالقان زندگی خود ، همسران 
و فرزندانشان هستند و بی شک 
خداوند آنها را برگزیده تا قسمتی 
از عظمت خلقــت و آفرینش  را 
در آنها نمایان کند. جالب است 
واژه کارآفرینی نیز با وجود  بانوان 
کشــورمان معنای خاصی پیدا 
کرده  و گویی بدون آنها نمیتوان 

آفرینش در کار را رقم زد.
این کارآفرینی زنان مختص امروز 
و دیروز نیســت از گذشته های 
دور تا به امروز از خانه های زیادی 
صدایی قدیمی، اما آشنا به گوش 
می رسد، به هم خوردن چوب ها، 

قیژ قیژ چرخ های ...

معاون استاندار اصفهان خبرداد:

توسعه روابط با کشورهای 
عضو اکو بستر شکوفایی 

گردشگری فرهنگی 
اصفهان

معــاون هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری 
اصفهان گفت: توسعه روابط با کشورهای عضو 
اکو می تواند گردشگری فرهنگی را در اصفهان 

رونق بخشد.
سید حسن قاضی عسگر با اشاره به توسعه روابط 
اقتصادی ایران با کشــورهای عضــو اکو اظهار 
داشت: با حضور رئیس مؤسسه فرهنگی اکو در 
ایران و استقبال وی از توسعه روابط کشورهای 
اکو به ویژه تاجیکستان، گردشگری فرهنگی در 

اصفهان توسعه می یابد. ...

فرزانه مستاجران
سرمقالــــه
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معاون وزیر راه : بازار اجاره مسکن را سامان 
دادیم؛ 

 نوبت بازار خرید و فروش 
است 

معاون مسکن و ساختمان وزارت راه و 
شهرسازی گفت: همانطور که توانستیم بازار 

اجاره مسکن را ساماندهی کنیم، پیشنهاداتی 
هم در خصوص ساماندهی بازار خرید و فروش 

مسکن داریم. ...

گـــزارش

توجه به ساماندهی حاشیه زاینده رود ، پایه گذار توسعه هدفمند سیما و منظر شهری

فلاورجان  شهردار 
توجه به ساماندهی 
حاشیه زاینده رود را پایه گذار توسعه 
هدفمند سیما و منظر شهری در چشم 
شــهروندان و رهگذران خواند و خاطر 
نشان ســاخت: به حول و قوه الهی این 
ساماندهی در دو ضلع حاشیه زاینده رود 
در حال انجام است و در آینده ای نزدیک 

به بهره برداری خواهد رسید.

مهندس جواد نصری از همکاری و مشارکت 
شهرداری فلاورجان با اداره میراث فرهنگی، 
صنایع دستی و گردشگری شهرستان جهت 
ترمیم و مرمت بخشی از پل تاریخی ورگون 

خبر داد.
شــهردار فلاورجان با اعلام اینکه شهرداری، 
خاکبرداری ضلع شرق حاشیه زاینده رود را 
از امروز در دســتور کار خود قرار داده است 
گفت: ایجاد بستر مناسب برای ترمیم و مرمت 

بخشی از پل تاریخی ورگان که علاوه بر اینکه 
محور مواصلاتی از اتوبان ذوب آهن به میدان 
میدان آزادی )مرکز شهر( است، نماد شهر و 
حتی شهرســتان فلاورجان می باشد و تاثیر 

بسزایی بر منظر شهری دارد.
مهندس جواد نصری در پایان یاد آور شــد: 
همکاری و مشارکت با اداره میراث فرهنگی، 

صنایع دســتی و گردشــگری شهرســتان 
فلاورجــان جهــت ترمیــم و مرمــت پل 
تاریخــی)ورگان( شــهر فلاورجان همچون 
سال های گذشته در راستای حفظ و نگهداری 
این اثر تاریخــی از جمله اموری اســت که 
مدیریت شــهری همواره به آن نگرشی ویژه 

داشته است. 

اخبار اصفهان
گــــــزارش

مردم استان اصفهان چشم انتظار تکمیل سامانه دوم آبرسانی

 استان اصفهان در 
حوزه آب شرب دچار 

تنش نیست، بلکه 
دچار بحران است، 

در این راستا اجرای 
طرح های آبرسانی و 

انتقال آب به اصفهان 
یکی از مطالبات مردم 
و مدیران استان است

مدیرکل پدافند غیرعامل استانداری اصفهان گفت: سامانه دوم آبرسانی اصفهان به منظور افزایش سرعت تکمیل و بهره برداری، نیازمند تامین اعتبار 
این طرح است.  آب خام رودخانه زاینده رود پس از گذشتن از مخزن سد زاینده رود و عبور از حدود ۱00 کیلومتر مسیر رودخانه از محل سد انحرافی 
چم آسمان به تصفیه خانه باباشیخعلی منتقل می شود و با پشت سر گذاشتن فرآیندی نسبتاً گسترده در تصفیه خانه توسط تونل به مخازن شهر اصفهان 

در شمال، جنوب، و شرق منتقل می گردد.

خشک شــدن رودخانه زاینده 
رود در چند سال گذشته، تأمین 
آب شــرب ۱۴ شهرســتان زیر 
پوشش شــبکه اصفهان بزرگ 
را با مخاطره ای جــدی روبه رو 
کرده است، این چالش بزرگ که 
جمعیتی بالغ بر ۴/۵ میلیون نفر 
را در شرایط فعلی تحت تأثیر قرار می دهد ناشی 

از عوامل متفاوت است.
کارشناسان معتقدند تا زمانی که طرح سامانه 
دوم آبرســانی اصفهان به بهره برداری نرسد 
چالش تأمین آب شــرب در اســتان اصفهان 
پایانی نخواهد داشت، طرحی که طی سال های 
گذشته با مشکلاتی، چون نبود اعتبارات لازم 

مواجه بوده است.
 

   تأمین آب استان اصفهان با تهدید و 
مخاطره مواجه است

عبدالرسول صفری مدیرکل پدافند غیرعامل 
استانداری اصفهان گفت: با توجه به وابستگی 
شدید ســامانه آبرســانی اصفهان بزرگ به 
رودخانه زاینده رود جهت تأمین آب شــرب 
۸۰ درصد از جمعیت استان و حتی آب شرب 
بخش هایی از استان های یزد و مرکزی و نبود 
سامانه های آبرسانی جایگزین، تأمین آب استان 

یک چالش غیرقابل انکار است.
او ادامه داد: از طرفی کاهش آب دهی چاه های 
حذف شده بر اثر خشک سالی های متعدد در 
سال های اخیر به مشکلات آب شرب اصفهان 
دامن زده است، از ســوی دیگر شاهد تداوم و 
پایداری بلند مدت تأمین آب شرب به اصفهان 
و مناطق همجوار بوده ایم که تأمین آب استان 
اصفهان را با تهدید و مخاطــره مواجه نموده 

است.
مدیرکل پدافند غیرعامل استانداری اصفهان 
بیان کرد: وجود صنایع بزرگ صنعتی و نظامی 
که تولیدات آن ها در سطح ملی و نوع محصولات 
آن از گروه کالا های اســتراتژیک برای کشور 
اســت و منافع آن نه تنها در محدوده استان 
اصفهان بلکــه در برنامه ها و سیاســت های 
اقتصادی و صنعتی کشور تعریف شده  ، اهمیت 
تامین آب استان با اولویت آب شرب سالم را دو 

چندان کرده است.
صفری افزود: در ســال های اخیــر مطالعات 

کارشناسی جامعی در خصوص تامین آب شرب 
استان از منابع و مسیر های مختلف انجام گرفته 
و طرح های اجرایی در مقاطع زمانی کوتاه مدت 

و بلندمدت پیش بینی شده است.
او بیان کرد: از جمله طرح های پدافندی کوتاه 
مدت در دست اجرا به پروژه های، چون مدیریت 
فشار آب، هوشمند سازی شبکه های آبرسانی، 
اصلاح و بازسازی شــبکه های آبرسانی و رفع 
منافع هدر رفت آب شرب، افزایش سامانه های 
تصفیه و بهره وری از پساب فاضلاب شهر ها به 
منظور تامین بخشــی از آب مورد نیاز صنایع 

استان می توان اشاره کرد.
 

   تکمیل پروژه سامانه دوم آب رسانی 
اصفهان بزرگ؛ به شرط تامین اعتبار

 صفری در خصوص طرح آب رسانی سامانه دوم 
انتقال آب اصفهان عنوان کرد: از دیگر اقدامات 
میان مدت پدافندی در راستای تداوم پایداری 
شبکه آبرسانی استان می توان به طرح آبرسانی 

سامانه دوم انتقال آب به نام گلاب۲ اشاره کرد.
او ادامه داد: این طرح در حال حاضر در دست 
اجرا بوده و نیازمند تامین اعتبار جهت افزایش 
سرعت تکمیل اســت که با توجه به تهدیدات 
متصور در آینــده در صورت توقــف و یا کُند 
شدن این پروژه علاوه بر از دست دادن زمان در 
مدیریت بحران آب خسارت های جبران ناپذیری 
در حوزه های اجتماعی و امنیتی منطقه مرکزی 

کشور قابل تصور خواهد بود.
مدیرکل پدافند غیرعامل استانداری اصفهان 
گفت: البتــه در خصوص اقدامــات پدافندی 
بلندمدت در جهت اطمینان از تامین آب شرب 
استان در سنوات آتی می توان به طرح انتقال 
آب از خلیج فارس اشــاره کــرد که مطالعات 

کارشناسی این طرح نیز در دست انجام است.
 

   تامین آب شرب استان اصفهان در گرو 
بهره برداری از سامانه دوم آبرسانی  

 امینی مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان 
اصفهانگفت: تا زمانی که سامانه دوم آبرسانی 
اصفهان بزرگ وارد مدار نشــود در تامین آب 
شرب دچار مشکل هســتیم، اما پیش بینی 
می شود بخشــی از این طرح، سال آینده وارد 

مدار شود.
او ادامه داد: شرکت آب منطقه ای اصفهان متولی 

اجرای پروژه سامانه دوم آبرسانی اصفهان بزرگ 
است، با این وجود شــرکت آب و فاضلاب به 
عنوان بهره بردار این پروژه بخشی از تامین مالی 
آن را انجام داده و در حال اجرای لوله های ۱۴۰۰ 

این پروژه است.
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان 
با اشاره به پیشــرفت ۳۰ درصدی ساختمان 
سامانه دوم آبرسانی اصفهان بزرگ بیان کرد: در 
حال حاضر بحث لوله گذاری و تامین تجهیزات 
این طرح در حال پیگیری اســت و مدیریت 
استان در نظر دارد بخشی از سامانه دوم آبرسانی 
اصفهان بزرگ را از سال آینده وارد مدار کرده و از 

این طریق مصرف آب را مدیریت کند.
امینی با تاکید بر این که استان اصفهان در حوزه 
آب شرب دچار تنش نیست، بلکه دچار بحران 
است، تاکید کرد: در این راستا اجرای طرح های 
آبرسانی و انتقال آب به اصفهان یکی از مطالبات 

مردم و مدیران استان است.  
 

   تا تکمیل سامانه دوم آبرسانی اصفهان 
به یک طرح مکمل نیازمندیم

 مسعود میرمحمد صادقی مدیرعامل شرکت 
آب منطقــه ای اصفهان گفت: طرح توســعه 
آبرســانی به ۱۴ شهرستان اســتان اصفهان 
)سامانه دوم آبرسانی( ســامانه ای مکمل و در 
کنار طرح های موجود اســت بــه گونه ای که 
کمبود های آب شرب اصفهان و شهرستان های 
اطراف را که ســامانه فعلی به تنهایی قادر به 
تأمین آن نیست تا افق ۳ دهه آینده تأمین کند.

او ادامه داد: در واقع سامانه دوم آبرسانی، تأمین 
کننده کمبود آب شــرب جمعیت بیش از ۶ 
میلیون نفری تحت پوشش این طرح است که 
سامانه آبرســانی موجود اصفهان به تنهایی 
قابلیت تأمین آن را نداشته و این کمبود از طریق 
یک تونل انتقال آب و اجزا دیگر شامل تصفیه 
خانه و خطوط لوله و مخازن ذخیره آب جبران 
خواهد شد. مدیرعامل شرکت آب منطقه ای 
اصفهان بیان کرد: همان گونه که اشاره گردید با 
توجه به حیاتی بودن اجرای سامانه دوم آبرسانی 
طرح توسعه اصفهان بزرگ و به دلیل زمان بر 
بودن اجرای تمام اجزای آن و نیاز به تامین اعتبار 
لازم، شروع عملیات اجرایی یک طرح تامین آب 
آشامیدنی به عنوان مکمل طرح موجود امری 

ضروری است.

باشگاه خبرنگاران جوان
گـــزارش
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آگهـی مناقصـه

محمدرضا احتشام زاده - شهردار خورزوق

نوبت اول

شناسه: 991274

شهرداری خورزوق در نظر دارد به استناد مجوز شماره 99/153/ش/5 مورخ 1399/04/05 )مصوبه شماره 153( شورای محترم اسلامی شهر خورزوق نسبت به خرید 
آسفالت 025 و MC2 با اعتباری به مبلغ 13.000.000.000 ریال از محل اعتبارات بودجه سال 99 شهردای خورزوق به شرح ذیل از طریق انجام مناقصه عمومی اقدام نماید. 
شرکت های واجد صلاحیت می توانند تا پایان مهلت اعتبار ذ کر شده شرکت نمایند. شایسته است با رعایت صرفه و صلاح شهرداری، مناسب ترین و آخرین قیمت پیشنهادی خود 

را بدون در نظر گرفتن ارزش افزوده اعلام نمایند. 

اعتبار  پیش نوع آسفالتردیف
بینی شده

مقادیر 
)واحد(

مبلغ )ریال( 
به عدد 

به 
حروف

خرید آسفالت نمره 025 بیندر با سنگ شکسته کوهی و دانه بندی پیوسته و طرح اختلاط 1
تن3200استاندارد و تایید آزمایشگاه با هزینه حمل و تحویل در محل اجرای پروژه معابر شهر خورزوق

تنMC220 جهت خرید و تحویل در محل اجرای پروژه پریمکت2

1- کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق درگاه سامانه، تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( انجام خواهد 
شد و لازم است منقاصه گران مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. مناقصه گران محترم می توانند از طریق 

سامانه تدارکات الکترونیکی دولت نسبت به خرید اسناد مناقصه اقدام نمایند.
2- شهرداری در رد یا قبول یک یا کلیه پیشنهادات مختار می باشد. 

3- مهلت دریافت اسناد تا مورخ 99/07/07 و مهلت شرکت در مناقصه تا تاریخ 99/07/20 می باشد که پیشنهادات دهنده می بایست در مهلت  تعیین شده پیشنهادات خو.د را در سه 
پاکت )الف و ب و ج( سر بسته و مهر شده با ذکر نام موضوع و شماره و  تاریخ مناقصه )پاکت الف محتوی ضمانتنامه بانکی و یا فیش واریزی نقدی معادل 650.000.000 ریال واریز به شماره 
حساب 3100000819003 نزد بانک ملی به نام شهرداری خورزوق بابت 5% سپرده شرکت در مناقصه، پاکت )ب( محتوی مدارک واسناد ثبتی شرکت و آخرین تغییرات آن، و پاکت )ج( 

محتوی برگ پیشنهاد قیمت که باید به عدد و حروف نوشته شود( در پاکتی لاک و مهر شده به همراه مستندات خواسته شده به دبیرخانه شهرداری تحویل نماید. 
4- هیچگونه مبلغی بابت تعدیل و ما به التفاوت تعلق نمی گیرد و کلیه کسورات قانونی )مطابق قوانین شهرداری( به عهده برنده آگهی مناقصه می باشد. 

5- شهرداری هیچگونه تعهدی در قبال پیش پرداخت نخواهد داشت. 
6- هنگام امضا قرارداد طرف قرارداد برای تضمین حسن انجام کار خود باید به میزان 10% از مبلغ برآوردی قرارداد را به صورت سپرده وجه نقد واریزی به حساب شماره 3100000819003 

نزد بانک ملی یا ضمانت نامه بانکی مورد قبول کارفرما  ارائه نماید. 
7- پیشنهادات رسیده در ساعت 15 مورخ 1399/07/20 باز و قرائت می گردد ضمنا برنده مناقصه پس از بررسی های لازم و تشخیص کمیسیون با در نظر گرفتن رعایت صرفه و صلاح 

شهرداری و همچنین رعایت ضوابط تعیین و اعلام می گردد. 
8- جهت کسب  اطلاعات بیشتر به امور مالی شهرداری مراجعه نموده و یا با شماره 45463041-031 تماس حاصل نمایند. 

قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
12,799,00012,266,000قدیم

سکه طرح 
12,300,00011,600,000جدید

6,750,0006,100,000نیم سکه

3,800,0003,450,000ربع سکه

1982,0001851,000سکه گرمی

یک مثقال 
5,260,0005,069,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
181,215,3001,170,300 عیار

طلای آب شده 
5,259,0005,070,000نقدی

یک گرم طلای 
241,620,4001,560,300 عیار
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مهدی کریمی| خبرآنلاین
یادداشـــت
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ادامه از صفحه یک
... ریســندگی و... این صدا سمفونی 
هنری هزاران  ساله است که به همت 
دستان توانمند و ذوق بانوان هنرمند 
روستایی نواخته می شود. قالی بافی، 
جاجیم بافی، حوله بافی و هزاران هنر 
دیگر که مختص بانوان این مرز و بوم 
است  اما متاسفانه در طول تاریخ مورد 
بی مهری زیادی قرار گرفته اســت. 
این روز ها هم نبود بازاریابی مناسب 
و ناهماهنگی عرضــه و تقاضا باعث 
گلایه  مندی این هنرمندان شده است 
و مســئولین  اگرچه در پی اشتغال 
هســتند، اما موتور آن ها در معرفی، 
تشویق و ترویج این نوع هنر ها چندان 
تحرکی ندارد و باید گفت این روز ها 
غبار مظلومیت بر تار و پود هنرهای 
دستی نشسته اســت. هنرهایی که 
در صورت توجه به آن شــاید  برای 
میلیون ها نفر به صورت مســتقیم و 
غیر مستقیم  اشتغال زایی کند و ارز 

آوری غیر نفتی داشته باشد.
ســرمایه یکی از دغدغه های هر کار 
افرین است . به همین دلیل در دومین 
قسمت این تحلیل  به  افزایش سقف 
ســرمایه گذاری در طرح های تامین 
مالی جمعی و حواشی آن در این هفته 
می پر دازیم . در چند روز گذشــته 
سرپرســت نهادهای مالی و نوآوری 
فرابورس ایران در وبینار تامین مالی 
جمعی )کرادفاندینگ( برای تامین 
مالی کســب وکارهای دانش بنیان 
که به صورت آنلاین برگزار شــد، از 
تلاش هــای این رکن بازار ســرمایه 
برای افزایش سقف سرمایه گذاری ۲ 
میلیارد تومانی در طرح های تامین 
مالی جمعی خبر داد.  گفته می شود  
در حال حاضر مطابق دستورالعمل 
فعلی تامین مالی جمعی، سقف تامین 
مالی برای هر طرح توسط هر پلتفرم 
یا عامل، ۲ میلیارد تومان در نظر گرفته 
شده که موضوع افزایش این سقف در 
دست بررسی است. فرابورس ایران از 
آغاز فعالیت خود از ابزارها و بازارهای 
تامین مالی از جمله بازار دارایی فکری، 
صندوق های سرمایه گذاری جسورانه، 
تابلو شرکت های دانش بنیان و رشد 
برای کمک به شرکت های دانش بنیان 
بهــره  گرفتــه و با عملیاتی ســازی 
کرادفاندینگ این زنجیره را تکمیل 

کرده است.
 اما در آخرین قســمت این تحلیل 
خبری هم برای بــورس بازان داریم.  
در پی رشــدهای بی سابقه شاخص 
بورس در اواخر سال گذشته و امسال، 
توجه مردم به این بازار جلب شد اما در 
این بین، هر چه ورود به بازار سرمایه 
بیشــتر شــد، اختلالات در هسته 
معاملات این بازار هم افزایش یافت. 
با توجه به دردسرهایی که اختلالات 
هسته معاملات در معاملات بورس 
ایجاد کرده است و همچنان نیز این 
بازار با این مشــکل دست وپنجه نرم 
می کند  اما خبرها حاکی از آن است 
که تا پایان سال چند ماژول از هسته 
معاملات بومی در کشــور رونمایی 
می شود تا شــاید برای همیشه این 

مشکلات در بورس کشور پایان یابد.
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دولت تلاش دارد داروی مورد نیاز را تامین کند
رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان اصفهان با تاکید بر این مطلب که باید بپذیریم که امروز در شرایط 
جنگ اقتصادی قرار داریم، گفت: افزایش قیمت ها در بازار خودرو بخشی ناشی از هیجانات مردم و بخشی 

ناشی از تنگناها و نبود مدیریت مناسب دو خودروساز اصلی کشور است.
نعمت الله اکبری در خصوص تاثیر افزایش نرخ دلار بر بازارهای مختلف، اظهار کرد: متاسفانه درآمدهای 

ارزی ناشی از صادرات در کشور به حداقل خود رسیده و همچنین درآمدهای صادرات نفتی نیز تقریبا به صفر 
رسیده است. وی با بیان اینکه متاسفانه امروز واردات کشور به شدت تحت تاثیر ارز قرار گرفته است، گفت: اگر 

سال ۹۷ حدود ۹۰ میلیارد دلار واردات به کشور داشتیم، سال گذشته این عدد به نزدیک ۴۸ میلیارد دلار رسید 
و امسال نیز پیش بینی می شود از ۳۰ میلیارد دلار بیشتر نشود. استاد اقتصاد دانشگاه اصفهان با تاکید بر اینکه به دلیل 

محدودیت و تنگناهای ارزی امروز در حوزه واردات دچار مشکل هستیم، اظهار کرد: مردم امروز باید شرایط جامعه را درک کنند، چراکه کشور به 
نوعی درگیر جنگ به معنای واقعی است. وی با انتقاد از حرکت های هیجانی مردم در بازارهای ارز، طلا، سکه و حتی بورس، ادامه داد: متاسفانه 
رفتار هیجانی مردم موجب افزایش قیمت خودرو شده است و تاکید دارم که قیمت ها در بازار خودرو کاملا غیرواقعی است و از سوی دیگر به 

دلیل تنگناهای ارزی دولت توان واردات خودروهای خارجی را ندارد.

افتتاح بیمارستان ثامن آران و بیدگل در هفته چهارم آذرماه سال جاری
رئیس دانشگاه علوم پزشکی کاشان گفت:با پیگیری های انجام شده و اختصاص اعتبار و همچنین مشارکت 

خیران بیمارستان ثامن آران و بیدگل در هفته چهارم آذرماه امسال افتتاح می شود.
سیدعلیرضا مروجی رئیس دانشگاه علوم پزشکی کاشان با اشاره به مشارکت خیرین سلامت در مبارزه 
با کرونا از ابتدای شیوع این ویروس در منطقه کاشان اظهار داشت: خیرین سلامت کاشان نقش بسزایی 

در تهیه و تأمین تجهیزات برای درمان بیماران کرونایی و همچنین تجهیز بیمارستان های منطقه کاشان 
داشته و دارند.

او با اشاره به اینکه خیرین سلامت منطقه کاشان در احداث مراکز درمانی هم نقش بسزایی دارند، ابراز داشت: در 
آخرین نمونه از اقدامات انساندوستانه خیرین کاشانی می توان به اهدای زمینی توسط یکی از خیرین بزرگوار کاشانی برای 

احداث درمانگاه بیماران خاص اشاره کرد.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی کاشان با بیان اینکه این زمین برای احداث درمانگاه ویژه بیماری های خاص ام اس، پارکینسون و هموفیلی اختصاص 
داده شده است، تصریح کرد: ارزش این زمین ۵۰۰ متر مربعی بیش از ۳۰ میلیارد ریال است که مبلغ پنج میلیارد ریال دیگر نیز از طرف همین 

خیر بزرگوار برای احداث ساختمان این درمانگاه اختصاص داده شد.

فرزانه مستاجران
سرمقالـــــه
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برای انتخاب بهره بردار 
در این سالن نیاز به 

کمک همگانی داریم و 
لازم است بهره برداری 
از این سالن در اختیار 

شرکت ها یا افراد 
توانمندی قرار بگیرد تا 
باعث رونق این مرکز و 

در نهایت منجر به رونق 
استان و کشور شده و 

رفت و آمد در آن رفت و 
آمد جهانی  باشد

 قدرت اله نوروزی، شهردار 
اصفهان پس از این بازدید 
در نشســت بــا مدیران 
رســانه ها، اظهار کرد: از 
بهترین تصمیماتی که در 
این دوره مدیریت شهری 
گرفته شد ورود به پروژه 
هایی بود که در راستای عدالت فضایی 
و توسعه پایدار قرار داشــت زیرا اجرای 
پروژه های مرتبط با توسعه پایدار متعلق 

به جامعه بشریت در حال و آینده است.
وی تصریح کرد: پــروژه های بزرگی که 
در ســطح شــهر اصفهان در حال رقم 
خوردن اســت از جمله کارهای اساسی 
و زیرساختی شــهر اصفهان است، نمی 
توانیم اصفهان را جهان شــهر بدانیم در 
حالیکه این جهان شهر فاقد مترو باشد؛ 
شهر اصفهان جمعیتی بالغ بر دو میلیون 
نفر دارد و لازم است که چنین جمعیتی 

برخوردار از خطوط مترو گسترده باشد.
شهردار اصفهان با بیان اینکه مترو با وجود 
هزینه های سنگین نیاز به آزادسازی های 
گسترده نداشته و فضایی را اشغال نمی 
کند، ادامه داد: مسیر 1۴ کیلومتری خط 
دو دارای 16 ایستگاه است و نکته بسیار 
مهم این است که 1۲ ایستگاه این خط 
در حال ساخت و برخی ایستگاه ها تا ۹۵ 
درصد پیشرفت فیزیکی دارد و ۴ ایستگاه 

دیگر نیز در دستور کار است.
وی اضافه کرد: با وجود شرایط اقتصادی 
حاکم بر کشور اجرای چنین پروژه هایی 
کار بسیار سختی است، لازم است بررسی 
شــود تا مردم بدانند در چنین شرایطی 
چه اتفاقی رخ داده، چه تدابیری صورت 
گرفته و این پروژه ها از چه پشتوانه مالی 
برخوردار شــده که در چنین شرایطی 
که بســیاری از پروژه ها در سطح کشور 
تعطیل اســت فعالیت هــای عمرانی 
 شــهرداری اصفهان هیچــگاه متوقف

 نشده است.
نوروزی با اشــاره به پروژه رینگ چهارم 
شــهر اصفهان، تاکید کــرد: این پروژه 
دارای فرعیاتی است که یکی از آنها جاده 
فرزانگان با مسیر 6 کیلومتری است که 
آمار تلفات جانی تصادفات را به شــدت 
کاهش داده است. تقاطع غیرهمسطح 
آفتاب، شهید سلیمانی و حلقه حفاظتی 
به طول ۸۰ کیلومتر که دور شهر اصفهان 
را فرا می گیرد کمک بسیاری به حمل 
و نقل و کاهش ترافیک و کاهش تلفات 

تصادفات می کند.
وی افزود: فاصله بین پل آفتاب تا تقاطع 
غیرهمسطح شهید سلیمانی ۷ کیلومتر 

در ۷۵ متر اســت که لازم بود این فاصله 
آزادسازی شده و ســپس فعالیت های 
عمرانی آن آغاز شود که کار بسیار سخت 

و پیچیده ای است.
شهردار اصفهان در ادامه با اشاره به پروژه 
نمایشگاه های بین المللی اصفهان افزود: 
وجود چنین نمایشــگاهی در اصفهان 
جایگاه اقتصادی کلانشهر اصفهان را در 
کشور بسیار بالاتر می برد و منفعت های 
بســیاری برای تولید کنندگان و عرضه 
کننــدگان کالا دارد و پلی اســت میان 
صنعتگران با جامعــه هدف که اهمیت 

چنین مرکزی را نشان می دهد.
وی پروژه ســالن اجلاس را یکی دیگر از 
پروژه های مهم اصفهان ذکر کرد و گفت: 
امیدوارم روزی مانند سازمان ملل که از 
تمام کشورهای جهان در آم حضور دارند 
در سالن اجلاس اصفهان نیز شخصیت 
های مهم کشــورهای دنیا حضور یابند 
و اجلاس مهم بین المللی در این سالن 

برگزار شود.
نوروزی با بیان اینکه بهره برداری از سالن 
اجلاس ســران نیز برای ما بسیار مهم 
است، افزود: برای انتخاب بهره بردار در 
این ســالن نیاز به کمک همگانی داریم 
و لازم اســت بهره برداری از این ســالن 
در اختیار شــرکت ها یا افراد توانمندی 
قرار بگیرد تا باعــث رونق این مرکز و در 
نهایت منجر به رونق استان و کشور شده 
 و رفت و آمد در آن رفــت و آمد جهانی

 باشد.
وی در ادامه با اشاره به سایر پروژه های 
شــهر اصفهان از جمله پیاده راه سازی 
چهارباغ و خیابان های اطراف آن، گفت: 
خیابان شیخ بهایی در نقطه مرکزی شهر، 
خیابان عباس آباد، خیابان سپه و میدان 
امام حسین )ع( نیز فعالیت های عمرانی 
آن یا آغاز شده یا اینکه به زودی آغاز می 
شــود که جا دارد از تمام مجموعه هایی 
که با شهرداری برای اجرای این پروژه ها 
همکاری می کنند اعم از برون سازمانی یا 

درون سازمانی تشکر کنم.
شهردار اصفهان ضمن تاکید بر عدالت 
فضایی، تصریح کرد: به طــور مثال در 
حوزه های مختلف اتفاقات بسیار خوبی 
در زینبیه رقم خورده که نشان می دهد 
امکانات به مناطق کمتر برخوردار رفته و 

عدالت فضایی ایجاد شده است.
تاکید کرد: امسال تحول بزرگی در حوزه 
حمل و نقل عمومی رقم می خورد، ۸۰ 
اتوبوس را در شــرایطی که هیچ شهری 
موفق به خرید اتوبوس نشــد خریداری 
کردیم، با همه تلاش های صورت گرفته 
عمر ناوگان اتوبوسرانی به ۹.۷ سال رسیده 
است و امیدواریم با تداوم این اقدامات در 
آینده نزدیک شاهد کاهش عمر ناوگان 
اتوبوسرانی بوده و شاهد رسیدن میانگین 

کارکرد اتوبوس ها به پنج سال باشیم.
وی ادامــه داد: زمانی که از بازســازی 
صحبت می شود این بازسازی به معنای 
انجام کارهای ظاهری نیســت و به این 
معناست که یک اتوبوس به طور کامل 

بازسازی می شود.
شهردار اصفهان اضافه کرد: در صورتیکه 
اطلاعات اصحاب رســانه از پروژه های 
عمرانی کامل و جامع باشد هیچ فردی 
نمی تواند حقیقت را قربانی جهل کند 
و این اصحاب رســانه هستند که پاسخ 
های دقیق به افکار عمومی می دهند و به 

کمک شهر می آیند. 

  مسیر رشد و توســعه شهر را با 
افزایش تعاملات با دولت ادامه می 

دهیم
رییس شورای اسلامی شهر اصفهان نیز 
در ادامه این نشست، امسال را سال پایان 
فعالیت های دوره پنجم شورای شهر ذکر 
کرد و گفت: با اتمام کار شــورای پنجم، 
شورای شهر عمری ۲۲ ســاله پیدا می 
کند و لازم است خطاهای آن کمتر شده 
و به ماموریت ها و رسالت های خود توجه 

بیشتری داشته باشد.
علیرضا نصر تصریح کرد: امیدوارم دیگران 
نیز شوراها و نقش آن را باور کرده و به جای 
اینکه به دنبال محدود کردن اختیارات 
شورای شهر باشــند به این باور برسند 
که شوراها به عنوان یک پارلمان محلی 
می تواند در کوتاه تریــن زمان ممکن 
زمینه های سرعت بخشــیدن به کار را 
در مدیریت شهری از لحاظ قانونی انجام 

دهد.
وی با بیان اینکه در سال پایانی شورا به 
دنبال این هســتیم تا به دور از هرگونه 
حاشیه سازی و غوغاســالاری با انگیزه 

بالاتر کار کنیم، اضافه کــرد: مدیریت 
شهری در این سال به هیچ عنوان نباید 
به سمت سســتی و رخوت گرایش پیدا 
کند. در جلسه شوراها و در جلسات فصلی 
مدیران به طور جدی از هر گونه رفتاری 
که کار خدمات رسانی به مردم را سست 

می کند جلوگیری می کنیم.
رییس شورای اسلامی شهر اصفهان ادامه 
داد: پروژه های بزرگی که در شهر انجام 
می شود باید به سرانجام خوبی برسد و 
این را برای شورا به عنوان یک ماموریت 
تعیین کــرده ایم. هم اکنــون نیز همه 
پروژه ها فعال اســت و تلاش حداکثری 

صورت می گیرد.
وی با بیان اینکه برنامه ششم پنج ساله 
شــهرداری اصفهان چراغ راه پنج ساله 
آینده شهرداری است، گفت: این برنامه 
طی روزهای گذشــته تحویل شورای 
شهر شده و قرار است در کمیسیون های 
مربوطه پس از بررســی و اعمال نظرات 

تصویب شود.
نصر گفــت: تدوین برنامه جامع شــهر 
اصفهان که برنامه ای 1۰ ســاله است از 
دیگر برنامه های شورا در مدت باقیمانده 
است، در این برنامه با گروه های مختلف 
مردم صحبت شــده و طرح »یک شهر 
گفت و گــو« راه اندازی شــده اســت. 
تلاشــمان در ایــن برنامه ایــن بود که 
مشارکت مردم در آن جدی تر از گذشته 
گرفته شود، امیدوارم تا پایان دوره پنجم 

این برنامه ارائه شود.
وی با اشــاره به تنظیــم بودجه 1۴۰۰ 
شهرداری اصفهان، افزود: این بودجه از 
اول مهرماه در حــوزه مدیریت و برنامه 
ریزی شهرداری اصفهان کلید می خورد 
و تا پایان دی ماه باید تحویل شورای شهر 
شود و شورا نیز لازم است برنامه متفاوتی 
را برای ســال آینده بررسی و تنظیم و تا 

پایان بهمن ماه ارائه دهد.
رییس شورای اســلامی شهر اصفهان با 
بیان اینکه در مباحث مالی، سال بسیار 
ســختی در پیش داریم، افزود: به طور 
جدی به دنبال این هستیم تا با افزایش 
تعاملات بــا دولت بتوانیــم از حداکثر 
ظرفیت های موجود اســتفاده کنیم تا 
بتوانیم مسیر رشد و توسعه شهر را ادامه 

دهیم.

در بازدید جمعی از اصحاب رسانه از ابرپروژه های عمرانی شهر اصفهان مطرح شد؛  

حرکت پرشتاب ابرپروژه های زیرساختی شهر
جمعی از مدیران رسانه ای استان از پروژه های مختلف و بزرگ 

شهر اصفهان بازدید کردند.
به گزارش اداره ارتباطات رسانه ای شهرداری اصفهان، مدیران 
رسانه های اصفهان از پروژه های مختلف شهر اصفهان مانند خط 
دو قطار شهری، حلقه چهارم حفاظتی شهر اصفهان و پروژه های 
مرتبط با این مسیر، مرکز نمایشگاه های بین المللی استان و 

سالن اجلاس سران بازدید کردند.

      وجود نمایشگاه بین المللی اصفهان جایگاه اقتصادی کلانشهر اصفهان را در کشور بسیار بالاتر می برد و منفعت های بسیاری برای تولید کنندگان و عرضه کنندگان کالا دارد

اخبار اصفهان
گـــزارش

ISFAHAN
N E W S

معاون استاندار اصفهان خبرداد:

توسعه روابط با کشورهای عضو اکو بستر 
شکوفایی گردشگری فرهنگی اصفهان

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری اصفهان گفت: توسعه 
روابط با کشورهای عضو اکو می تواند گردشگری فرهنگی را در 

اصفهان رونق بخشد.

سید حسن قاضی عسگر با اشــاره به توســعه روابط اقتصادی ایران با 
کشورهای عضو اکو اظهار داشت: با حضور رئیس مؤسسه فرهنگی اکو در 
ایران و استقبال وی از توسعه روابط کشورهای اکو به ویژه تاجیکستان، 

گردشگری فرهنگی در اصفهان توسعه می یابد.
وی افزود: مقرر شد نخستین شماره نشریه تخصصی فرهنگی اکو هریتیج 
به معرفی اصفهان بپردازد که ازنظر فرهنگی مهم است و با توزیع این نشریه 

در کشورهای عضو اکو اصفهان بیش از پیش معرفی می شود.
معاون اقتصادی استانداری اصفهان اشاره ای هم به برگزاری نخستین جلسه 
اصفهان و اکو در پایتخت هم گریزی زد و افزود: در این جلسه کمیته های 
مشترک اعم از گردشگری فرهنگی، گردشگری سلامت، فرش دستباف و 
گردشگری هنری و تاریخی تشکیل و برنامه هایی در شورای عالی اصفهان 

و اکو مصوب شد.
وی افزود: مقررشد جلسات شورای عالی اصفهان و اکو به صورت ماهانه 
برگزار شــود و هیأت ایرانی متشــکل از بخش خصوصــی به پایتخت 
تاجیکستان سفر کنند و تورهای گردشــگری مستقیم ایران-دوشنبه 
برقرار شود و پیمان گردشگری اصفهان با ده شهر تاریخی کشورهای عضو 

اکو تهیه و در آینده نزدیک امضا شود.

  راه اندازی خانه دوستی اصفهان با کشورهای عضو اکو
قاضی عسگر با اشاره به اینکه خانه دوستی اصفهان با کشورهای عضو اکو 
در اصفهان راه اندازی می شود، تصریح کرد: نمایشگاه دائمی صنایع دستی 
کشورهای عضو اکو در اصفهان افتتاح می شود و همچنین فروشگاه صنایع 

دستی ایرانی هم در شهر دوشنبه دایر خواهد شد.
وی اضافه کرد: شــهرداری اصفهان هم دفتر همکاری کشورهای اکو با 
اصفهان را دایر می کند و شبهای فرهنگی اصفهان با مؤسسه فرهنگی اکو با 

همکاری شهرداری اصفهان در آینده نزدیک برگزار می شود.

رئیس پلیس راهور استان اصفهان خبر داد:

 اینترنتی شدن تعویض پلاک در اصفهان 
ازامروز

رئیس پلیس راهور اســتان اصفهان گفت:از امروز شنبه،2۹ 
شهریورماه، تعویض پلاک در اصفهان اینترنتی انجام می شود و 

بدون نوبت اینترنتی خدماتی ارائه نخواهد شد.

سرهنگ محمدرضا محمدی با اشاره به اینکه از ۲۹ شهریورماه خدمات 
تعویض پلاک در اصفهان فقط اینترنتی انجام می شود، اظهار داشت: از روز 
شنبه خدمات تعویض پلاک در مراکز شماره یک و دو کلانشهر اصفهان 

فقط به صورت اینترنتی انجام می شود.
وی افزود: شهروندان به هیچ عنوان بدون نوبت اینترنتی به مراکز تعویض 

پلاک مراجعه نکنند.
رئیس پلیس راهور استان اصفهان با بیان اینکه هر شخص بر اساس شماره 
ملی و شماره تلفن همراه که به نام شخص باشد مجاز به دریافت یک کد 
کاربری اســت، تصریح کرد: درج آدرس محل سکونت متقاضی در فیلد 
مربوطه الزامی است. هر فرد از زمان نوبت دهی به مدت یک ساعت فرصت 
مراجعه به مراکز را خواهد داشت؛ در غیر این صورت با ارسال پیامک نوبت 

وی لغو می شود.
وی افزود: هر خودرو در طول روز برای یک مرتبه مجاز به اخذ خدمات و 
تعویض پلاک است و در صورت نقص مدارک و ایرادات احتمالی شخص 
صرفاً تا پایان وقت اداری همان روز مجاز به اخذ خدمات با نوبت اولیه است 

و در غیر این صورت نیاز به دریافت نوبت جدید در روزهای بعدی است.

گــــزارش

خــبـــر

کامیون حامل لپ تاپ های قاچاق به بازار نرسیدند 
جانشین فرمانده انتظامی استان، از توقیف کامیون حامل محموله لپ تاپ 
خارجی قاچاق در شهرضا خبر داد. سرهنگ محمدرضا هاشمی فر با اعلام این 
خبر گفت: ماموران انتظامی مستقر در ایستگاه ایست و بازرسی شهید امامی 
فرماندهی انتظامی شهرستان شهرضا حین کنترل خودروهای عبوری به یک 
دستگاه کامیون کشنده که از بنادر جنوب کشور به سمت اصفهان در حرکت 
بود، مشکوک شــدند و آن را متوقف کردند.وی افزود: در بازرسی از خودرو 
توقیفی، 1۵۰ دستگا لپ تاپ و ۹۰ دستگاه شارژر با مارک های مختلف خارجی 
که همگی فاقد هرگونه مدارک مثبته گمرکی بوده و به صورت قاچاق حمل 
می شدند، کشف شد.جانشین فرمانده انتظامی استان اصفهان، ارزش محموله 
مکشوفه را برابر اعلام کارشناسان مربوطه ۷ میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال اعلام 

کرد و گفت: در این عملیات، یک نفر دستگیر شد.

جاساز تریاک در لوله های فلزی 
معاون عملیات فرماندهي انتظامي استان، از کشف ۴۹کیلو و۸۰۰گرم تریاک 
جاساز شده در لابلای بار لوله های فلزی یک دستگاه کامیون خبر داد. سرهنگ 
علي ملکي آهنگران  اظهار داشت: ماموران انتظامی مستقر در ایستگاه ایست و 
بازرسي شهید امامي فرماندهی انتظامی شهرضا با اشرافیت و دقت بالای خود 
حین کنترل و رصد بار خودروهاي عبوري به یک دستگاه کامیون کشنده  حامل 
بار لوله فلزي که از  استان های جنوبی به سمت تهران در حرکت بود  مشکوک و 
آن را متوقف کردند.وی افزود: پس از متوقف شدن خودرو ماموران طی هماهنگی 
با مقام قضائی از آن بازرسی به عمل آوردند و در نتیجه بررسی های دقیق صورت 
گرفته نهایتاً  ۴۹کیلو و۸۰۰گرم تریاک را کشف کردند.معاون عملیات فرماندهی 
انتظامی استان اصفهان خاطر نشان کرد: در این رابطه  راننده خودرو دستگیرشده 
و به همراه پرونده و مواد مکشوفه ، برای اقدامات قانونی تحویل مراجع قضائی شد.

کلاه برداری با ترفند شرکت در جشن عاطفه ها 
رئیس پلیس فتا استان نسبت به سؤ استفاده برخي مجرمان سایبري از احساسات 
شهروندان و کلاه برداری از آنان در قالب کمک به دانش آموزان بي سرپرست با 
ترفند شرکت در جشن عاطفه ها هشدار داد. سرهنگ سید مصطفي مرتضوي 
گفت: مجرمان سایبري در ایام و مناسبت هاي مختلف نظیر بازگشایي مدارس 
و برگزاري جشن هاي نیکوکاري با انتشــار پیام و تبلیغات از طریق شبکه هاي 
اجتماعي شهر وندان را دعوت به شرکت در پویش جمع آوري کمک هاي نقدي 
کرده و از این طریق از آن ها کلاه برداري مي کنند.این مقام انتظامي عنوان داشت: 
شهروندان مراقب باشند وجوه خود را  تنها به شماره حساب هاي رسمي و اعلام 
شده از سوی سازمان بهزیستي و کمیته امداد امام خمیني)ره(  واریز و به سایر 
شماره حساب هایي که مورد تأیید هیچ سازماني نیستند توجه نکرده و موضوع را 

سریعاً به پلیس اعلام کنند.

دوربین های مداربسته، طعمه سارق معتاد 
رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان، از دستگیری فرد معتادی 
که اقدام به سرقت دوربین های مداربسته شهروندان می کرد و کشف ۳1 
فقره از این نوع سرقت در عملیات کارآگاهان این پلیس خبر داد. سرهنگ 
حسین ترکیان اظهار داشــت: در پی وقوع چندین فقره سرقت دوربین 
مداربسته و شکایت مال باختگان ، موضوع در دستور کار کارآگاهان پایگاه 
شرق پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان اصفهان قرار گرفت.وی افزود: 
در این خصوص اقدامات علمی و تخصصی ویژه و گسترده ای انجام و نهایتاً 
با استفاده از تجهیزات الکترونیکی و هوشمند مشخص شد سارق با استفاده 
از یک دستگاه خودروی سواری اقدام به این سرقت های می کند و بلافاصله 
مالک خودرو که فردی دارای سابقه استعمال و خرید و فروش مواد مخدر 

بود در یک عملیات ضربتی دستگیر شد.
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دو راه عفونــت طبیعی 
یا واکسیناسیون برای 
ایمنی جمعــی وجود 
دارد. عفونت طبیعی به 
مواردی گفته می شود 
که تعداد زیادی از افراد 
به بیماری مبتلا شده و 
بهبودیافته باشند. بااین حال، میزان 
محافظت از طریق عفونت طبیعی با 
ویروس کرونا جدید ناشناخته است. 
علاوه بر این، تعداد بیشتری از افراد 
هنگام انتظار برای مصونیت جمعی 
نســبت به واکسیناســیون از بین 
خواهنــد رفتند.کاترین بنت، مدیر 
اپیدمیولوژی دانشــکده بهداشت 
دانشــگاه دیکین ملبورن استرالیا 
گفت: "این خطر قابل قبول نیســت 
و ما اطلاعات کافی در مورد تاثیرات 
طولانی مدت نداریم. "واکسیناسیون 
می تواند ایمنی گسترده را سریع تر و 

با اطمینان بیشتر فراهم کند. هیچ 
واکســنی برای کووید-۱۹ ناشی از 
کروناویروس وجــود ندارد، هرچند 
آزمایــش واکســن ها در مراحــل 
مختلف در سراســر جهان در حال 
انجام است اما معمولا چندین سال 
زمان لازم است تا واکسن شناسایی، 
آزمایــش، تولید و بــرای مصارف 
عمومی توزیع شود. تولیدکنندگان 
واکسن امیدوارند که بتوانند جدول 
زمانــی کوویــد-۱۹را از طریــق 
آزمایش های سریع تر و با تولید در 
مقیاس حتی قبل از اثبات موفقیت 
محصــولات به طور چشــمگیری 
فشرده ســازی کنند.کارشناســان 
معتقدند، اگــر اقدامــات دیگری 
انجام نشود، وقتی ۵۰ تا ۷۰درصد 
جمعیت از طریق واکسیناســیون 
مصونیت پیدا کنند، ایمنی جمعی 
آغاز می شود. البته سطح دقیق آن 
به میزان اثربخشی واکسن بستگی 
دارد کــه به گفته کارشناســان در 
بهترین حالت ۷۰درصد خواهد بود.

 توزیع متعادل واکسن
چگونگــی توزیــع واکســن نیــز 
تاثیرگــذار اســت و اگــر به طور 
ناهماهنگ به اشــتراک گذاشــته 
شود، به عنوان مثال، اگر ثروتمندان 
دسترسی بیشــتری نسبت به افراد 

فقیرتر داشــته باشــند، این مورد 
خوشــه های ایمنی ایجاد می کند، 
اما مناطق وســیعی از افراد مستعد 
بیماری حذف می شوند.در مراحل 
اولیه توزیع، ممکن اســت اولویت 
بیشــتری به کارکنان مراقبت های 
بهداشــتی و ســایر افــراد در خط 
مقدم ایــن بیماری، یــا افرادی که 
آسیب پذیرتر هستند، داده شود که 
این فرایند واکسیناسیون هدفمند 
نــام دارد. البته در ایــن روش نیز 
میزانی خطر وجود دارد و برخی افراد 
مانند کارگران حمل ونقل عمومی 
که فوق العاده منتشرکننده ویروس 
شناخته می شــوند، نادیده گرفته 

می شوند.
جوئل میلر، مدرس ارشد ریاضیات 
کاربردی دانشــگاه لاتروب ملبورن 
کــه از مدل هــای ریاضــی برای 
کمک به دولت ها و ســازمان های 
تدویــن  بــرای  نتفاعــی  غیرا
سیاســت های کنترل بیماری های 
عفونی اســتفاده می کند، گفت: "ما 
باید مطمئن باشــیم که واکسن را 
به طور عادلانه بــا توجه به جمعیت 

پخش کنیم" .

 محدودیت های حرکت
جابجایی افراد همچنین پیامدهایی 
در انتشــار ویروس دارد.در سطوح 

پایین واکسیناسیون، آلودگی افراد 
در گروهی کــه به طور گســترده 
مخلوط می شــوند و به مســافرت 
می روند و گروهی از افراد که نسبتا 
ثابت و بدون حرکت هستند، مشابه 
اســت. بااین حال، گسترش در یک 
جمعیت ساکن بسیار کندتر است، 
ازاین رو دولت ها در سراســر جهان 
خانه نشــینی را اعمــال می کنند.

در واکسیناســیون درصــد بالایی 
از جمعیت، در صــورت خودداری 

از مســافرت، تعداد عفونت کاهش 
بیشتری خواهد داشت.

 منتظر می مانیم
ویروس کرونا عمدتا از طریق قطرات 
هنگام سرفه، عطسه یا حتی صحبت 
کردن فرد پخش می شود. تا زمانی 
که واکسن تولید نشــود، استفاده 
از ماســک، رعایت فاصله فیزیکی و 
بهداشت دست می تواند به کاهش 
انتقال و ایجاد ایمنی جمعی کمک 

کند.متخصصان اپیدمیولوژی تا حد 
زیادی معتقدند کــه به دلیل اینکه 
واکســن های اولیه در بازار عرضه 
نمی شوند، اثربخشی ۱۰۰درصدی 
ندارند.بنــت از دانشــگاه دیکین 
گفت: " این مورد بــا افزایش موارد 
بهداشتی میسر اســت و محافظت 
بیشتری در برابر گسترش ویروس 
در جامعه می دهد. در مکان هایی که 
ترکیبی از اقدامات استفاده می شود، 

وضعیت بسیار بهتر است. "

در مقابله با کرونا، واکسیناسیون یا ایمنی جمعی؟
 ویروس کرونا گزینه "ایمنی جمعی" را برای عموم روشن کرده 

و امیدواریم که این پدیده بتواند به کاهش یا حتی پایان شیوع 

کمک کند. مصونیت جمعی به بخش بزرگــی از جامعه گفته 

می شــود که میزانی از ایمنی در برابر ویروس دارند، درنتیجه 

شیوع فردبه فرد کاهش می یابد و کل جامعه محافظت می شود 

و نه فقط کسانی که مصونیت دارند.

در مراحل اولیه 
توزیع، ممکن 
است اولویت 

بیشتری به کارکنان 
مراقبت های 

بهداشتی و سایر 
افراد در خط 

مقدم این بیماری، 
یا افرادی که 

آسیب پذیرتر 
هستند، داده شود 

که این فرایند 
واکسیناسیون 

هدفمند نام دارد

پیک مجدد کرونا و برگشت شدید

  مرگ ومیر می تواند شدیدتر و مرگبارتر از
 اسفند و تیر باشید

معاون امور بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی کردستان گفت: گردش ویروس کرونا سرعت 
یافته است و پیک بعدی مرگبارتر خواهد بود.

 ابراهیم قادری معاون امور بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی کردستان با بیان اینکه موج  
بعدی کرونا می تواند بسیار سنگین تر و با مرگ ومیر بیشتر همراه باشد، گفت: متاسفانه 
گردش ویروس در جامعه بسیار شدید شده است و در اکثر شهرستان های استان کردستان 

علائمی از گردش بالای ویروس در پایگاه های دیده ور کوویدـ۱۹ مشاهده می شود.
وی افزود: این مسئله باعث پیک مجدد بیماری و برگشت مرگ ومیر خواهد شد و این پیک 

می تواند شدیدتر و مرگبارتر از پیک خرداد و تیر باشد.

معاون امور بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی کردســتان با اشاره به اینکه شهرستان های 
بیجار، سقز، دیواندره، ســنندج و کامیاران جزو شهرستان های به شدت در معرض خطر 
هستند و خطر در سایر شهرستان ها نیز در حال افزایش است توضیح داد: گردش ویروس 
در جامعه به مدارس نیز سرایت کرده و سیکل تشدید بیماری را به وجود خواهد آورد که 

باعث مرگ ومیر بیشتر خواهد شد.
قادری با بیان اینکه در صورتی که رفتارهای بهداشتی تقویت نشود، آثار این بی توجهی 
جبران ناپذیر خواهد بود، گفت: هنوز زمان طلایی کنترل این پیک به اتمام نرسیده است 
و با افزایش استفاده از ماسک، رعایت شدید فاصله فیزیکی و عدم برگزاری دورهمی ها و 
مهمانی ها و سایر تجمعات در فضاهای بسته، مراجعه بیماران با علائم متوسط و شدید به 
پزشک و ایزوله و قرنطینه کردن همه بیماران و افراد در تماس و مشکوک می تواند برای 

استان نجات بخش باشد.
به گفته وی، اخیرا افزایش تعداد بیماران بســتری در اســتان کردستان مشاهده شده و 
ارزیابی های سیستم بهداشتی نشان می دهد گردش ویروس بسیار تشدید شده است که 

می تواند باعث پیک مجدد اپیدمی شود.
معاون امور بهداشــتی دانشگاه علوم پزشکی 
کردستان افزود: در پیک پیش رو متاسفانه 
مراکز تجمــع افراد آلــوده خواهد شــد. 
خوابگاه هــای دانش آموزی و دانشــجویی، 
مدارس، مســاجد، مراکز نگهــداری افراد 

سالمند یا افراد ناتوان یا بی سرپرست، ادارات 
و همچنین تجمعات خانوادگــی می توانند به 
کانون های انتشار بیماری در جامعه تبدیل شوند.

قادری در پایان با بیان اینکه بایــد اقدامات کنترلی و 
پیشگیری را از درون خانواده شــروع کنیم یادآور شد: کرونا 

مجددا از زیر خاکستر شــعله ور شــده و به زودی باعث افزایش شدید بیماری 
خواهد شد و این افزایش می تواند به مراتب مخرب تر از پیک های قبلی باشد.

بهار نیوز
گزارش
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استخدام برنامه نویس ارشد بانک 
اطلاعاتی در اصفهان

موبایل ۰۹3383۹۰۰۷۷

استخدام کمک انباردار آقا در یک 
شرکت معتبر در اصفهان
موبایل ۰۹۱32۰8844۵

استخدام بازاریاب در یک موسسه 
پزشکی در اصفهان

موبایل ۰۹۰3۹۹642۱۰

استخدام کارگر فنی در یک شرکت 
معتبر در اصفهان

تلفن ۰3۱3۵۷24642

استخدام نگهبان، کارشناس 
مجوزات اداری )ساختمانی (،راننده

واتساپ ۰۹۹۱668۰638

استخدام کارشناس نصب مودم انبوه 
آقا با مزایا در اصفهان
تلفن ۰2۱86۱2۱۷۹۱

استخدام مدرس حسابداری در 
آموزشگاه پردیس بین الملل انتخاب

واتساپ ۰۹۱366۹2۰2۰

استخدام حسابدار و مهندس صنایع 
غذایی در شرکت عطران دارو

تلفن ۰3۱3۵۷2۰۰۹4

استخدام کارگر ساده، برقکار صنعتی 
و مکانیک صنعتی در اصفهان

تلفن ۰3۱38۵۹۹۰۰۱

استخدام فروشنده با مزایا در فروشگاه 
اصفهان سل

موبایل ۰۹۱2۰۱۷2824

استخدام مدیر مالی در صنعت تجارت 
پردیس آذربایجان در کل ایران

ahad.mahdi@stpa.ir ایمیل

استخدام انباردار آقا در یک شرکت 
معتبر در اصفهان

estekhdam.productive@gmail.com

استخدام پیمانکار آقا در یک شرکت 
تولیدی در اصفهان

تلگرام ۰۹۱۰3۷۷۱3۰۱

استخدام کارشناس کنترل پروژه 
)مهندسی صنایع( در اصفهان

تلفن ۰3۱338۰۷۱42

استخدام بازاریاب تلفنی با حقوق و 
مزایا در ستاره پخش سپاه نوین

موبایل ۰۹۱32۰3۱۱6۱

استخدام منشی، کارشناس 
بازرگانی، کارشناس فروش و 

بازاریاب/اصفهان
موبایل ۰۹۱3۰۰۰42۰۷

گزارش

شــاید تصورش را نمی کردیم که یک روز از 
پیش خرید سکه و خودرو و ماشــین به پیش خرید واکسن برسیم! همه ساله در آستانه فصل سرما 
داروخانه ها و مراکز درمانی اقدام به ارائه واکسن آنفلوآنزا می کردند و پزشکان و مسئولان بهداشتی هم 
برای برخی گروه های پر خطر نظیر زنان باردار، سالمندان و افراد دارای بیماری های زمینه ای توصیه 
می کردند تا برای آمادگی در مقابل ویروس آنفلوآنزا در فصل زمستان به سراغ تزریق واکسن آنفلوآنزا 

بروند.
 امسال، اما نگرانی همزمانی آنفلوآنزا و کرونا که با سرد شدن هوا می تواند سرکش تر هم بشود، موجب 
شده تا توصیه به تزریق واکسن آنفلوآنزا برای گروه های پر خطر، رنگ تأکید به خود بگیرد. با وجود تمام 
این تأکیدها و توصیه ها و به رغم آنکه بنا به توصیه پزشکان و متخصصان بهترین زمان تزریق واکسن 
آنفلوآنزا از نیمه شهریور ماه تا نیمه مهر ماه است، هنوز هیچ واکسنی در داروخانه ها و مراکز بهداشتی 
درمانی توزیع نشده است! این مسئله موجب شده تا مردم علاوه بر نگرانی هایی که بابت ابتلا به کرونا 

دارند، نگران ابتلا به آنفلوآنزا هم باشند.
در این میان یک خبر قابل تأمل تا حدودی از برخی نگرانی ها می کاهد؛ پزشکان پیش بینی می کنند 
اپیدمی کرونا و رعایت تأکیدهای بهداشتی موجب خواهد شد تا ویروس آنفلوآنزا کمی سر به زیرتر 
شود و زمینه های ابتلا به این ویروس کاهش یابد. با تمام اینها، گروه های پر خطر و خانواده هایشان برای 

پیدا کردن واکسن کرونا در به در داروخانه ها و مراکز درمانی شده اند و حتی حاضرند 
با قیمت های نجومی واکسن آنفلوآنزا را پیش خرید کنند، حتی شده از فضای مجازی!

شاید شما هم جزو آن دسته از افرادی باشید که برای پیدا کردن واکسن آنفلوآنزا راهی 
داروخانه های شهر و محل زندگی خود شده اید و حتی حاضرید به هر قیمتی که شده 
واکسن آنفلوآنزا را تهیه و حتی پیش خرید کنید. جالب اینجاست که برخی داروخانه ها 
هم هنوز واکسن آنفلوآنزا را دریافت نکرده حاضرند با قیمتی حدود 2۰۰ تا ۵۰۰ هزار 
تومان این واکســن را پیش فروش کنند. طبق معمول چنین وقایعی، خرید و فروش 
و پیش فروش واکســن کرونا در فضای مجازی هم حسابی داغ است. تمام این اتفاقات 
در حالی رخ می دهد که پیش از این، تاریخ توزیع واکسن آنفلوآنزا از سوی سازمان غذا 
و دارو آخر شهریور ماه اعلام شده، اما پیش فروش این واکسن چند وقتی هست که آغاز 

شده است.
تخلف داروخانه ها

سید علی فاطمی، نایب رئیس انجمن داروسازان ایران، اقدام برخی داروخانه ها برای ثبت نام 
پیش خرید واکسن آنفلوآنزا را غیرقانونی دانست؛ چراکه هنوز قیمت واکسن آنفلوآنزا اعلام نشده و 
نمی توان نسبت به ثبت نام از مردم اقدام کرد.سیدحیدر محمدی، مدیر کل دارویی سازمان غذا و دارو 
هم با تأکید بر تخلف بودن اقدام داروخانه ها برای ثبت نام خرید واکسن آنفلوآنزا گفت: »در صورت محرز 
شدن تخلف، به تعزیرات معرفی می شوند.« وی در خصوص قیمت های اعلام شده برای واکسن آنفلوآنزا 
افزود: »قیمت واکسن آنفلوآنزا برای گروه های پرخطر با ارز دولتی 4۰ تا ۵۰ هزار تومان است، اما قیمت 

واکسن وارداتی با ارز نیمایی متعاقباً اعلام خواهد شد.«
به گفته وی برای ارائه واکسن سه نوع قیمت داریم؛ گروه اول شامل همان ۵/ 2 میلیون دوز است که 
به صورت رایگان توزیع می شود. گروه دوم سالمندان بالای 6۵ سال هستند که باید با ثبت کد ملی و 
احراز هویت واکسن را از داروخانه ها با قیمت حدود 42 هزار تومان تهیه کنند. برای کودکان زیر پنج 
سال هم واکسن سه ظرفیتی در داروخانه ها توزیع می شود. محمدی تصریح کرد: »بعد از اینکه توزیع 
واکسن بین این گروه ها تمام شد، بر اساس میزان تقاضای موجود سراغ گروه های دیگر می رویم. اگر 
میزان تقاضا بیشتر از آن ۱6 میلیون دوز باشد که وارد خواهیم کرد، مجبور می شویم با ارز نیمایی وارد 

کنیم که قیمت بیشتری خواهد داشت.«

گروه هایی که واکسن آنفلوآنزا برایشان ضروری است
به گفته مدیر کل دارویی سازمان غذا و دارو سالمندان، مادران باردار، کودکان زیر پنج سال و افراد دارای 
بیماری زمینه ای و سرطان، کسانی هستند که واکسن به آن ها تعلق می گیرد و همچنین زندان ها و 

نیروهای مسلح و کادر درمان نیز شامل سهمیه واکسن می شوند.
ارائه واکسن از طریق مراکز بهداشت و اطلاع رسانی ها انجام می شود به جز سالمندان بالای 6۵ سالی که 
در گروه های بالا قرار نمی گیرند و باید به صورت آزاد تهیه کنند. این افراد برای استفاده از واکسن باید 
کد ملی خود را ثبت کنند و تزریق در مرکز بهداشت صورت بگیرد. در مورد مادران باردار اگر نیاز باشد 

افرادی از مراکز بهداشت جهت زدن واکسن به منزل آن ها مراجعه خواهند کرد.
علیرضا رئیسی، معاون بهداشت وزارت بهداشت با تأکید بر اینکه افراد در معرض خطر و کسانی که از نظر 
ابتلا به بیماری آسیب پذیرند، باید واکسن را تزریق کنند، افزود: »این افراد شامل خانم های باردار، افرادی 
که شیمی درمانی می کنند، کسانی که بیماری تنفسی مزمن دارند، کسانی که تحت عمل پیوند قرار 
گرفتند، افراد دیالیزی و افراد سالمند بالاتر از 6۵ سال واجد شرایط دریافت واکسن آنفلوآنزا هستند.«

اثرگذاری ۴0 تا ۶0 درصدی
معاون بهداشت در واکنش به اقدام برخی از افراد برای پیش خرید واکسن آنفلوآنزا گفت: »نباید فراموش 
کنیم این واکسن حدود 4۰ درصد در پیشگیری از بیماری نقش دارد. یعنی افرادی که واکسن را تزریق 
می کنند، در برابر بیماری صددرصد ایمن نخواهند بود. زیرا ویروس آنفلوآنزا مرتب در حال تغییر است و 
می تواند از دست سیستم ایمنی بدن فرار کند. البته این موضوع تازه ای نیست و هر سال واکسن آنفلوآنزا 

همین میزان ایمنی ایجاد می کرده است.«
سید محسن زهرایی، رئیس اداره بیماری های قابل پیشگیری با واکسن وزارت بهداشت هم با تأکید بر 
اینکه واکسن آنفلوآنزا به شکل اختصاصی عمل می کند و هیچ ارتباطی با کرونا ندارد، افزود: »اثرگذاری 
واکسن آنفلوآنزا حدود 4۰ تا 6۰ درصد است و نباید تصور کرد با تزریق این واکسن، از هر نظر در مقابل 
ویروس آنفلوآنزا ایمن شده ایم.« وی با بیان اینکه بسیاری از صاحبنظران عقیده دارند همین اقدامات 
پیشگیرانه برای کرونا مثل ماسک زدن، رعایت فاصله گذاری های اجتماعی و شست و شوی مرتب 
دست ها از ابتلا به آنفلوآنزا هم تا حد بسیار زیادی جلوگیری می کند، تصریح کرد: »خیلی از صاحبنظران 
علوم پزشکی معتقدند احتمالاً با رعایت این مسائل امکان شیوع آنفلوآنزا امسال نسبت به سال های 

پیش کاهش پیدا کند.«

شیادی برخی داروخانه ها با پیش فروش واکسن آنفلوآنزا!

 کاهش کشندگی ویروس کرونا
 با گذشت زمان

 یک ویروس شناس گفت: کرونا مانند سایر بیماری های ویروسی بعد از 
مدتی آرام تر شده و قدرت کشندگی آن کاهش پیدا خواهد کرد.حسین 
کیوانی ویروس شناس با اشاره به جهش های ویروس کرونا اظهار کرد: 
همه موجودات زنده مانند گیاهان، باکتری ها و ویروس ها جهش دارند 
که این جهش ها از نظر بالینی مهم است.او با اشاره به اینکه جهش ویروس 
از نظر مولکولی مورد بررسی قرار می گیرد، افزود: در ویروس اچ آی وی 
جهش زیاد است و حتی می توان گفت که جهش های این ویروس در یک 
نفر از نظر مولکولی شبیه نیســت، در مورد ویروس کرونا جهش به این 
شدت نیست لذا باید اذعان داشت که تغییرات عمده ای در ویروس کرونا 
ایجاد نشده است.این ویروس شناس با اشاره به اینکه ویروس کرونا به 
طور مرتب مورد بررسی قرار می گیرد، اظهار کرد: این ویروس همچون 
سایر بیماری های ویروسی بعد از مدتی آرام تر شده و قدرت کشندگی 
آن کمتر خواهد شد.ویروس کرونا عامل 3۰ درصد از سرماخوردگی ها 

است.او با اشاره به اینکه ویروس های حاد افراد را بیمار می کنند، ادامه 
داد: علت 3۰ درصد از سرماخوردگی ها در سال های گذشته کرونا ویروس 
بوده است، اما ویروس کرونا کنونی نوع جدیدی است که بیماری زایی 
و قدرت سرایت بیشتری دارد.این ویروس شناس تصریح کرد: واکسن 
هم به صورت صددرصدی از ابتلا به کرونا ویروس جلوگیری نمی کند، 
در صورتی که یک واکسن ۵۰ درصد افراد را در برابر ویروس کرونا ایمن 
کند، واکسن قابل قبول است.او بیان کرد: پلتفرم ما در کشور برای ساخت 
واکسن کرونا، ویروس کشته است که ایمن تر است و راحت تر در دسترس 
قرار می گیرد، در کشور سخت گیری های زیادی در تولید واکسن انجام 

می شود زیرا جان مردم مهم است.
کیوانی با اشاره به مراحل تولید واکسن کرونا در کشور گفت: برای تولید 
واکسن کرونا در کشــور مطالعات حیوانی انجام شده است و بعد از آن 
کارآزمایی بالینی انجام می شود. در فاز سوم می توانیم اثر بخشی ویروس 
را مورد بررسی قراردهیم و اگر مقدار ایمنی ایجاد شده ۵۰ درصد باشد 
این واکسن موثر خواهد بود. واکسنی که مورد آزمایش قرار گرفته است 
از ویروس کشته شده کروناست و خطری ندارد، البته مرحله تزریق به 

انسان هنوز انجام نشده است.

 کودکان کار تهرانی 
تست کرونا می دهند

در راستای اجرای برنامه های حمایتی از کودکان به ویژه کودکان 
کار و پیشگیری ازآسیب های اجتماعی و با توجه به شیوع ویروس 
کرونا )کووید۱۹ ( ، تست کرونا برای کودکان کار در ۵ مرکز پرتو 
در حال انجام است. سید مالک حسینی سرپرست این سازمان 
با اشاره به ضرورت ارائه خدمات به کودکان کار و خیابان از انجام 
آزمایشات ادواری تســت کرونا ویژه کودکان کار تحت پوشش 
مراکز پرتو خبر داد و گفت: سازمان خدمات اجتماعی شهرداری 
تهران همواره با همکاری ســازمان های مردم نهاد )سمن( ها 
خدمات متنوع آموزشــی، بهداشــتی، حمایتی، مددکاری و 
روانشناختی را  به کودکان کار ارائه کرده است که این خدمات در 

روزهای سخت کرونا شکل متفاوتی به خود گرفته است.
حسینی ضمن تأکید بر رعایت پروتکل های بهداشتی در مراکز 
پرتو خاطرنشــان کرد: تیم تخصصی پزشکی ضمن استقرار در 

مراکز پرتو مناطق ۹، ۱4، ۱8، 2۰ و 2۱ ، و بررســی وضعیت 
جسمانی کودکان  در حال انجام تســت کرونا برای تعدادی از 
آنان هستند و تلاش می کنیم به طور دوره ای این خدمت را به 
کودکان کار و در معرض آســیب ارائه کنیم.سرپرست  سازمان 
رفاه، خدمات و مشارکت های اجتماعی شهرداری تهران با تأکید 
بر دغدغه این سازمان مبنی بر حفظ سلامت جسمانی کودکان 
کار و به ویژه زباله گرد در کلانشهر تهران گفت: کودکان از جمله 
گروه هایی هســتند که همواره نیاز به مراقبت دارند و با توجه 
به شرایط موجود جامعه، شــیوع بیماری واگیردار کووید ۱۹ و 
سبک زندگی متفاوت کودکان کار، در حد امکانات و بضاعتمان 
تلاش میکنیم به این عزیزان خدمــت ارائه کنیم.وی ادامه داد: 
در این راستا اقدامات پیشگیرانه بهداشتی  از سوی سازمان و با 
همکاری سازمان های مردم نهاد )سمن ها(، صورت گرفته است 
که می توان به انجام تســت کرونا )کووید ۱۹( ،ویزیت کودکان 
توسط تیم پزشکی متخصص، توزیع اقلام بهداشتی )ماسک ، 
دستکش و محلول ضدعفونی ( در گودهای زباله گردی و مراکز 

پرتو اشاره داشت.
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After successfully testing 20 
electric vehicle prototypes in 
June, MAPNA has joined hands 
with IKCO to mass produce 
electric vehicles
The global electric vehicle 
race has reached Iran, as the 
domestic engineering and 
energy giant, MAPNA Group, and 
major automaker Iran Khodro 
Company (IKCO) are gearing up 
to jointly produce EVs.
After successfully testing 20 EV 
prototypes in June, MAPNA has 
joined hands with IKCO to mass 

produce electric vehicles, the 
group’s website Mapnagroup.
com reported.
Farshad Moqimi, the head of 
IKCO, reviewed the prototypes 
and different EV development 
labs at MAPNA on Sunday and 
met Abbas Aliabadi, the CEO of 
the engineering group, to discuss 
the details of their collaboration.
Considering the investments 
made in the field and tapping 
into MAPNA’s potentials, IKCO 
can speed up its move toward EV 
production.

Iran’s fishery 
production 
rises noticeably 
in recent years
Iran Fisheries 
Organization (IFO) 
Head Nabiollah Khoun-
Mirzaei said that fishery 
production has increased 
noticeably in the country 
in the recent years, IRIB 
reported.
Making the remarks on 
the sidelines of signing a 
cooperation agreement 
with the National 
Nutrition and Food 
Technology Research 
Institute, the official put 
Iran’s annual fishery 
output at 1.28 million 
tons in the past Iranian 
calendar year (ended on 
March 20), and said the 
figure is anticipated to 
reach 1.37 million tons 
in this year, and surpass 
1.5 million tons in the next 
year.
Khoun-Mirzaei has 
announced that the 
country’s fishery export 
stood at 146,000 tons 
worth $538.9 million in 
the past Iranian year, while 
the import was 29,000 
tons valued at $98.9 
million, so Iran’s fishery 
trade balance was $440 
million in the previous 
year.
He has also said that 
233,059 persons are 
currently working in the 
country’s fishery sector.
Putting the country’s 
fishery output at 1.28 
million tons in the past 
year, the official said it is 
while the planned figure 
was 1.25 million tons, 
and underscored that 
this amount of output 
was achieved despite the 
sanctions and related 
difficulties in the previous 
year.
He noted that the output, 
which was more than the 
projected amount, was 
achieved through the help 
of research sectors as well 
as the ground laid by the 
private sector.
Referring to the high 
quality of Iran’s fishery 
products, the head of 
the IFO said that these 
products were sold easily 
in the export markets.
In mid-January, he 
had also said that new 
export destinations have 
welcomed Iran’s high-
quality fishery products in 
the past Iranian calendar 
year.“New markets 
including China, South 
Korea, and the Eurasian 
Union nations have 
opened up for Iranian 
fishery products in this 
year”, Khoun-Mirzaei said 
at the time.
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IRISL CEO 
M o h a m m a d 
Reza Modarres 
Khiabani said 
on Wednesday 
that the state-
run shipping 

lines had carried more 
than 23 million metric 
tons of cargoes over the 
12-month period, a sign 
that US sanctions had 
barely disrupted trade to 
and from Iran.
“This figure has been 
achieved despite the 
oppressive sanctions 
and the coronavirus 
outbreak,” said 
Modarres Khiabani, 
making a reference 
to lower demand for 
container shipping 
around the world as a 
result of the pandemic. 
He said that IRISL’s 
share of operations 
in southern Iranian 

ports, frequented by 
international container 
ships, had been around 
19 percent in the year 
ending late June, adding 
that the group had less 
than a third of the market 
in northern Iranian ports 
over the same period.
Modarres Khiabani said 
a key issue in IRISL’s 
operation over the 
12-month period was 
to comply with strict 
international standards 
on the use of new fuels 

for its ships.
He said the company 
had spent a total of $145 
million on low-sulfur 
fuels, half of which had 
been obtained trough 
foreign suppliers, to 
comply with mandatory 
regulations of the 
International Maritime 
Organizations that came 
into effect in early 2020, 
Press TV reported.
That caused the net 
profit of the IRISL to drop 
to juts more than $14 

million, he said, adding 
that gross profits over 
the year in question had 
amounted to nearly $85 
million.
He said shipping large 
cargoes of Iranian 
fuel to Venezuela, a 
country also under 
American sanctions, 
was a major victory for 
the IRISL, describing 
the conclusion of the 
operation in June as a 
historic moment for the 
company.

Knowledge-based 
companies in full swing to 
tackle sanctions
Domestic knowledge-based companies 
are now flourished to the extent that 
300 Iranian products have replaced the 
sanctioned foreign ones, helping the 
country to take steps toward a knowledge-
based economy to reduce the impact of 
sanctions.
Currently, some 5,000 knowledge-based 
companies are active in the country, 
manufacturing diverse products to meet 
the needs of the domestic market while 
saving large amounts of foreign currency.
Although sanctions have put pressure 
on the country, it has provided a unique 
opportunity for business development and 
the activity of knowledge-based companies 
in the country.
The fields of aircraft maintenance, steel, 
pharmaceuticals, and medical equipment, 
oil and gas are among the sectors that 
researchers in technology companies have 
engaged in, leading to import reduction.
In recent years, the vice presidency 
for science and technology has been 
supporting knowledge-based companies 
active in the production of sanctioned 
items, Ismail Ghaderifar, head of the center 
for strategic technologies development 
of the vice presidency of science and 
technology, said.
“Although we are facing the toughest and 
most severe sanctions in the field of the 
aviation industry, the country's air fleet 
is working well in the field of repair and 
overhaul of aircraft engines by knowledge-
based companies,” he stated.
Even these researchers are taking a big step 
to build turbine systems and air engines, 
which will be achieved in the next 4-5 years, 
he added.
Graphite electrodes save $60-100m  
Ghaderifar went on to note that another 
area of great importance is the steel 
industry, where two knowledge-based 
companies entered and produced the 
“graphite electrodes” that are a basic need 
of steel companies.
Regarding the foreign exchange savings 
that the production of these graphite 
electrodes has brought, he noted that it is 
estimated at about $60-100 million.
No need to import anti-corona items
Ghaderifar added that under sanctions 
in the most difficult conditions, Iran 
combatted the pandemic and knowledge-
based companies could make the country 
independent. Moreover, they managed to 
produce pharmaceutical items required by 
the country's health system.
“Also, the production of medical equipment 
such as ventilators is one of the honors of 
knowledge-based companies, which is a 
vital and important item for ICU patients, 
which have even reached the export stage,” 
he said.
Electrospinning is another product made 
by knowledge-based companies, which 
can apply a nano-layer on the fibers. Europe 
which was the only producer of the product 
refused to transfer the production line to 
Iran due to sanctions, and the price of each 
production line was one million euros, he 
highlighted.

The Islamic Republic of Iran Shipping Line 
Group  (IRISL) said revenues of the company 
topped 778$ million in the year ending June 
21 despite a series of harsh US sanctions 
seeking to choke off the country’s trade.

IRISL Reports 778$ mln in Revenues 
despite Anti-Iran Sanctions

news

The Persian 
economic 
website, 
Eghtesadnews 
reported that 
the central bank 
has resumed 
offering currency 
at lower rates to 
buyers. The CBI 
on Wednesday 
had suspended 
allocation of 
2,200$ (or 
equivalent) a 
year at relatively 
lower rates to the 
people. 
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Reviving small mines 
plays significant role in job 
creation
By Mahnaz Abdi 
The plan for reviving small mines in Iran was 
first launched by Iran Mine House in early 
2018 in the framework of some agreements 
with the mining associations and companies.
Then the plan was officially put into operation 
in April this year, and the Industry, Mining, 
and Trade Ministry is pursuing it seriously.
The ministry has revived 42 such mines in 
the first five months of the current Iranian 
calendar year (March 20-August 21).
Based on the data released by Iran Minerals 
Production and Supply Company (IMPASCO), 
during the mentioned period, 510 mines 
across the country have been identified 
and prioritized under the framework of the 
small-scale mines reviving activation and 
development program.
Holding more than 10 joint technical 
committee meetings with investors, as 
well as holding meetings to activate the 

country's copper mines with the help of the 
National Iranian Copper Industries Company 
(NICICO) were reported as other measures 
taken in this program during the past five 
months.
While reviving the small mines is a major step 
toward materializing “Surge in Production”, 
which is the motto of the current Iranian 
calendar year (began on March 20), it 
also plays a significant role in job creation 
throughout the country.
As reported, reviving the small mines has 
created 300 job opportunities in the first 
quarter of the current Iranian calendar year 
(March 20-June 20).
Deputy Interior Minister Babak Dinparast 
announced on Tuesday that reviving all of the 
idle mines will create over 800,000 direct and 
indirect jobs.
Meanwhile, Mohamadreza Bahraman, the 
head of Iran Mine House, announced in late 
March that preliminary studies have been 
conducted on 1,800 mines in the country and 
reviving program has been investigated as 
well, that in addition to pick-up in production 

it will lead to the creation of direct and 
indirect jobs for about 425,000 persons.
As announced by the acting minister of 
industry, mining, and trade, 50 small 
mines were projected to be revived in 12 
provinces in the past Iranian calendar year, 
while Iranian Mines and Mining Industries 
Development and Renovation Organization 
(IMIDRO) has said that 146 mines were 
revived.
Jafar Sarqeini said that if reviving each mine 
creates jobs for 15 persons, reviving 50 mines 
promises job opportunities for 750 persons.
The official has also announced that the plan 
for reviving small mines will be defined for all 
the provinces by the next Iranian year.
And as reviving small mines stands among 
the top priorities of IMIDRO, this plan is 
hoped to create a noticeable number of jobs 
throughout the country.
Khodadad Gharibpour, the head of IMIDRO, 
has mentioned this plan as one of the most 
significant plans of “Resistance Economy”, 
saying that IMIDRO is strongly determined 
to carry out it.



Saudi Arabia likely 
has enough mineable 
uranium ore reserves 
to pave the way for the 
domestic production of 
nuclear fuel.
 This is according to 

confidential documents seen 
by the British daily the Guardian.
Details of the stocks are 
contained in reports prepared 
for the kingdom by Chinese 
geologists, who have been 
scrambling to help Riyadh 
map its uranium reserves at 
breakneck speed as part of their 
nuclear energy cooperation 
agreement.
The disclosure will intensify 
concerns about Riyadh’s 
interest in an atomic weapons 
program.
The survey report describes 
how geologists worked all 
year round despite blistering 
summer heat to identify 
reserves that could produce 
over 90,000 tons of uranium 
from three major deposits in 
the center and northwest of the 
country.
These are “inferred deposits”, 
estimated from initial surveys. 
Further exploration would be 
needed to confirm uranium 
reserves and calculate the cost 
of extraction.
Saudi Arabia has been open 
about its ambition to extract 
uranium domestically, with a 
senior official describing it in 
2017 as a step towards “self-
sufficiency” in producing 
nuclear fuel for an energy 
program.
The 2019 survey suggests that 
the reserves could potentially 
provide Saudi Arabia with both 
fuel for the reactors it wants to 
build, and surplus for export.
The Guardian could not 
independently verify the 
authenticity of the report, 
compiled by the Beijing 

Research Institute of Uranium 
Geology (BRIUG) and China 
National Nuclear Corporation 
(CNNC), working with the Saudi 
Geological Survey.
“If some of these became 
actually viable deposits – and 
there’s no way of knowing 
whether that’s possible or not – 
the actual amounts are probably 
going to be well in excess of what 
a power plant, or a few power 
plants would need,” said Prof 
Kip Jeffrey, head of Camborne 
school of mines at the University 
of Exeter.
If Saudi Arabia is able to mine 
sufficient uranium domestically, 
rather than relying on foreign 
providers, it could give the 
kingdom a boost toward 
creating its own weapons 
program, experts say.
“If you are considering nuclear 
weapons development, the 
more indigenous your nuclear 
program is, the better. In some 
cases, foreign suppliers of 
uranium will require peaceful-
use commitments from end 
users, so if your uranium is 
indigenous, you don’t have 
to be concerned about that 
constraint,” said Mark Hibbs, 
senior fellow in the nuclear 
policy program at the Carnegie 
Endowment for Peace.
Another expert, Bruce Riedel at 
the Brookings Institution, said 
the information showed that 
the Saudis were “aggressively 
pursuing the prerequisites” for 
either an energy or weapons 
program and that securing a 
domestic source of uranium 
would boost their effort.

The kingdom’s nuclear 
ambitions have become a source 
of heightened concern in the 
US Congress and among allies, 
particularly since Crown Prince 
Mohammed bin Salman said 
in 2018 that if Iran “develops a 
nuclear bomb, we will follow 
suit as soon as possible”.
The greatest international 
concern is over the kingdom’s 
lack of transparency. Under 
a 2005 agreement with the 
International Atomic Energy 
Agency (IAEA), Saudi Arabia 
avoided inspections through a 
small quantities protocol (SQP), 
which waives IAEA monitoring 
up to the point where fissile fuel 
is introduced into a reactor. The 
nuclear watchdog has been 
trying to convince the Saudi 
monarchy to now accept a full 
monitoring program, but the 
Saudis have so far fended off that 
request.
“We are in conversation with 
them. They are interested in 
developing nuclear energy, for 
peaceful purposes of course,” 
IAEA chief Rafael Grossi said 
on Monday when asked about 
verification in Saudi Arabia.
The richest seam of reserves 
appear in maps to be at or 
very close to a site chosen for 
the planned new city of Neom, 
centerpiece of crown prince 
Mohammed bin Salman’s 
Vision 2030 project to wean the 
economy off oil.
China began prospecting work 
in 2017 across nine different 
areas identified as having 
prospective uranium deposits, 
and finished at the end of last 

year.
Beijing’s interests are 
diplomatic and commercial. 
Helping Saudi Arabia with its 
nuclear program strengthens 
ties with a key US ally, and China 
is always looking for fresh 
supplies of ore and buyers for its 
nuclear plants, said Hibbs.
The project report boasted of 
the extreme speed of the project, 
achieved in part by working 
through summer temperatures 
of over 50C (122F), leaving 
several on the team with 
heatstroke.
“According to international 
common practice, it takes five 
to eight years to discover and 
estimate inferred resources of a 
uranium-thorium deposit; this 
project only lasted two years,” 
the report said, referring to 
another radioactive element 
often found alongside uranium.
The exploration covered nine 
blocks over 30,000 square 
kilometers; there was often no 
road access to sites or network 
coverage.
“[Chinese] specialists stayed 
in the field for eight straight 
months with Saudi colleagues, 
working through weekends, 
holidays, and even spring 
festival break [the biggest 
holiday in the Chinese 
calendar].”
A string of other setbacks are 
detailed in the report. Near the 
border with Yemen, where a  
Saudi-led aggression is raging, 
armed men regularly disrupted 
drilling, and locals declared 
certain areas off limits to the 
exploration teams.

Tehran warns against 
adventurism against Iran's 
nuclear program
Iran's Ambassador to the Vienna-based 
international organizations Kazem Gharibabadi 
referred to the recent explosion in the Shahid 
Ahmadi Roushan nuclear facility and warned 
against "any such reckless and dangerous 
adventurism.”
He made the remark in his report on Thursday to 
the seasonal session of the Board of Directors of 
the International Atomic Energy Agency (IAEA).
He said that "The fact that 22 percent of the 
Agency’s global inspections alone is conducted 
in Iran, shows that Iran has the most transparent 
peaceful nuclear program among the Agency’s 
Member States. Although the Agency is supposed 
to focus on the current activities, however, Iran has 
voluntarily accepted the request by the Agency to 
address possible safeguards issues.
In this context, the Director General’s current 
report depicts the extra-miles which both Iran 
and the Agency have taken to reach a common 
understanding on the issues at hand, and to find 
satisfactory resolutions for them. We, both, are 
in agreement that in order to overcome possible 
impediments, a conducive environment should be 
established for it first, which certainly comes out 
of mutual good-faith. The current extensive level 
of cooperation between Iran and the Agency has 
not been achieved easily, and we shouldn’t allow 
it to be diminished simply by imprudent political 
interests of few."
He said it was "noteworthy that the same legal 
instruments which entitle the Agency to enjoy 
certain rights, also identify the boundaries and 
limitations for the assumption of such rights. In 
this regard, questions or requests by the Agency 
should be based on convincing underlying reasons, 
and independent information and findings. 
Also, the Member States of the Agency should 
seriously avoid exerting any pressure against 
it for preserving its integrity. By considering 
such limitations and refraining from basing 
the questions and requests on allegations and 
fabricated documents, the grounds were ready for 
cooperation between Iran and the Agency. In this 
line, since the Agency has considered and analyzed 
information available to it till now, therefore, does 
not have any further question or requests for access 
to locations other than those declared by Iran."
Furthermore, he went on "to emphasize that 
since few adversaries of the JCPOA could not 
find any issues in the recent years to destroy 
the JCPOA and cooperation between Iran and 
the Agency, they have tried in vain to build their 
arguments upon unfounded, baseless allegations. 
Nevertheless, it is upon the Board of Governors 
and the Agency’s Secretariat to show necessary 
wisdom and foresight to avoid getting entangled in 
their mischief."

Riyadh May Have Enough Uranium Ore to Produce 
Nuclear Fuel: Report

 A renowned university professor and 
political analyst believes that the rulers 
of the UAE and Bahrain consider relations 
with the Israeli regime as a guarantee for 
the United States’ long-lasting support for 
their regimes.
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 US Objection to ICJ’s 
Jurisdiction Lacks Legal Basis: 
Iran's Envoy
Iran’s representative in the International Court of Justice rejected the 
inadmissible reasons the US government has given to challenge the 
ICJ’s jurisdiction to consider a complaint lodged by Tehran against the 
re-imposition of American sanctions.
In remarks on Wednesday, director of the Iranian Presidency’s Centre 
for International Legal Affairs and the country’s representative in the 
International Court of Justice, Hamidreza Olumi Yazdi, said the US has 
questioned the ICJ’s jurisdiction with the purpose of delaying the legal 

procedure for hearing Iran’s complaint and the strong evidence for the 
US violation of the 1955 Treaty of Amity.
The US’ reasons to object to the ICJ’s competence to rule in the case 
either lack legal basis or are based on groundless allegations against 
Iran, he added. 
Denouncing the illegal re-imposition of US sanctions after its 
withdrawal from the Joint Comprehensive Plan of Action, Olumi Yazdi 
said the cruel sanctions have already targeted all sectors of Iran’s 
economy, including the oil and gas industries, financial and banking 
sector, automotive and shipping industries, metal production and 
construction.
The US sanctions have inflicted widespread financial and non-financial 
damages on the Iranian people and companies, he deplored.

The Iranian official finally reminded 
the ICJ president and judges that 
the international court has now 
a “historic opportunity” to stand 
against the US government’s 
unilateralism and law-breaking, 
to dismiss Washington’s baseless 
objection, and begin to hear the 
case.
The International Court of Justice has 
begun weeklong sessions on the issue of 
its jurisdiction to consider the complaint filed by Iran against the re-
imposition of US sanctions.

“We are in 
conversation 
with them. They 
are interested 
in developing 
nuclear energy, 
for peaceful 
purposes of 
course,”

politics
News

ISFAHAN
N E W S

Yemen 
Reiterates 
Support for 
Palestine, 
Slams 
Normalization 
Deals
 Yemen’s Ministry 
of Foreign Affairs 
reiterated the 
country’s support 
for the legitimate 
struggle of the 
Palestinian people 
to restore their 
usurped rights 
and establish their 
independent state 
with Jerusalem al-
Quds as its capital.
In a statement, 
the ministry also 
condemned, in the 
strongest terms, the 
UAE and Bahrain's 
agreements to 
normalize relations 
with the Zionist 
entity, considering 
normalization a 
total betrayal of the 
central Arab cause, 
and a stab in the back 
of the Palestinian 
people, and the Arab 
and Islamic nation.
The statement 
indicated that the 
tendency of some 
Arab regimes to 
normalize ties with 
the Zionist entity 
under American 
auspices will not 
achieve security for 
these regimes or 
bring peace into the 
Middle East. Rather, 
it will provoke 
people's discontent 
with those regimes, 
and threaten 
security and stability 
in the region and the 
world.
The statement added 
that the main goal 
of normalization 
is to achieve 
political gains 
for the American 
and Zionist 
administrat ions , 
al-Masirah TV 
reported.
The normalization 
that took place is 
between the Zionist 
entity and the 
puppet regimes of 
America, not with 
the free Persian Gulf 
and Arab peoples 
who stand by the 
rights of the children 
of the usurped 
Palestinian people, 
it underlined.
The statement called 
on the Palestinians 
to unite ranks and 
reject differences to 
face the plots being 
hatched against the 
Palestinian cause.
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Ghalibaf:
Regional treacherous rulers 
complicit in all Zionists' 
crimes
 In a statement, Iran's Parliament Speaker criticized the 
normalization of ties between some regional Arab states with 
Zionists, saying that the treacherous rulers of the region are 
complicit in all the crimes of the Zionists.
In his Thursday statement, Mohammad Bagher Ghalibaf wrote: 
"What is happening in the region and in TV and election shows is 
not new to the people of the world, especially the Muslim Ummah, 
the Arab youth and the oppressed people of Palestine."
For many years, many governments in the region have been 
passionately kissing the bloodthirsty hands of the Zionists, he 
added.
Ghalibaf noted that what happened between some Arab rulers 

and the Zionist regime was simply to put on paper the stigma and 
ugliness of years of enmity between the rulers of some countries 
and the Palestinian people.
He quotes a verse from the Holy Quran saying, "Allah forbids you 
only in regard to those who made war against you on account of 
religion and expelled you from your homes and supported [the 
polytheists of Makkah] in your expulsion, that you make friends 
with them, and whoever makes friends with them—it is they who 
are the wrongdoers." (Al-Mumtahanah-9).
The Iranian speaker stressed that as the Supreme Leader of the 
Revolution, Ayatollah Khamenei, has repeatedly stressed, there 
will be no solution without the Palestinian people, and that this is 
a permanent issue.
He named the day of having the recent agreement signed as 'the 
second Youm al-Nikah'.
On 11 September, the Israeli Regime and Bahrain agreed to 
normalize relations. The two countries decided to establish 
diplomatic ties a month after a similar deal was brokered by the 
United States between the Israeli Regime and the United Arab 

Emirates. 
Bahrain then became the fourth 

Arab country to recognize the Israeli Regime. The first two were 
Egypt in 1979 and Jordan in 1994.
The Palestinian Authority condemned the US peace initiatives as 
biased in favor of the Zionist Regime and criticized the UAE and 
Bahrain for eroding the common Arab position, which offered 
normalization to the Israeli Regime as a reward for withdrawing 
from the "occupied territories".

News



It is up to UNSC to decide on resolutions, not US: 
UN chief
The UN secretary-general says it is up to the Security Council to interpret its resolution 
on the Joint Comprehensive Plan of Action (JCPOA) nuclear deal, following the US threats 
to snapback all sanctions against Iran."It is the Security Council... that is able to do the 
interpretation of the Security Council resolutions, and we will act in line with what the Security 
Council does," Antonio Guterres told reporters on Wednesday.His comments came after US Secretary of 
State Mike Pompeo claimed earlier on Wednesday that Washington would re-impose sanctions on Iran in the 
United Nations next week to make the arms embargo against the Islamic Republic permanent.Back in August, 
the US led a failed bid to extend an arms embargo on Iran that is set to be lifted in October as part of Security 
Council Resolution 2231, which endorses the 2015 multilateral nuclear deal.

Iranian President Hassan 
Rouhani on Thursday 
inaugurated dozens of 
projects in the health 
and construction 
sectors, which he said 
would help people 
amid the outbreak of 
the coronavirus.In a 
videoconference held 
on Thursday morning, 
Rouhani inaugurated 26 
national projects relating 
to the healthcare and 
medical sector, roads and 
urban development, and 
the Red Crescent Society.
The president said 
opening of the new 
projects, including 
1,400 new hospital beds, 
would promote people’s 
welfare amid the fight 
against the coronavirus 
pandemic.The new 
projects would also 
provide employment for 
nearly 4,000 people.
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In a message on Thursday, Rouhani warmly 
congratulated Suga on taking office as Japan’s 
prime minister.
The president also paid tribute to former 
Japanese prime minister, Shinzo Abe, for his 
“major and influential role” in promoting the 
relations between Tehran and Tokyo.
“The constant consultations between the 
officials of the Islamic Republic of Iran and 
Japan, especially in 2019 on the occasion of the 
90th anniversary of establishment of political 
ties which was marked by reciprocal visits 
by the heads of the two states to the capitals, 
have opened a new chapter in the expansion 
of relations in all fields of mutual interest,” 
Rouhani added.
He further expressed hope that the friendly 
relations between Iran and Japan and 
their mutual cooperation in various fields, 
particularly the economic and trade ties, would 
further grow during Prime Minister Suga’s 
tenure.
“The Islamic Republic of Iran’s policy has always 
been based on helping advance peace and 

security, respect, and mutual commitment to 
international undertakings and agreements. 
Accordingly, I hope that consultations and joint 
efforts of the Islamic Republic of Iran and Japan 
over regional and international subjects would 
continue like before,” the president said.
He also wished the Japanese leader and people 
health, success and prosperity.
Yoshihide Suga was elected as Japan's new 
prime minister by the country's lower house 
of parliament on Wednesday, replacing Shinzo 
Abe who resigned because of poor health and 
promising to continue his signature economic 
policies.
71-year-old Suga won the leadership contest of 
the governing Liberal Democratic Party (LDP) 
on Monday.
The former Chief Cabinet Secretary and Abe 
loyalist appointed a new cabinet shortly after 
he became prime minister, keeping about half of 
the familiar faces from his predecessor's lineup.

Robert Redfield, in testimony to a 
congressional committee, said that general 
availability of a vaccine could come by "late 
second quarter, third quarter 2021."
Trump, at a news conference, said he believed 
a vaccine will be rolled out much sooner. He 
said he called Redfield after his testimony 
to question him about it, and that Redfield 
appeared to have been confused by the 
question, Reuters reported.
"I think he made a mistake when he said that," 
Trump said of Redfield's testimony. "I don't 
think he means that. When he said it, I believe 
he was confused."
Trump said a vaccine might be available in 
a matter of weeks and that there was a plan 
to begin distributing it widely soon after the 
Food and Drug Administration approves it. 
Trump is eager to have progress on a vaccine 
ahead of the Nov 3 presidential election.
Several companies are in late-stage trials 
of a vaccine and have expressed optimism, 
but none of the vaccines are yet proven to be 
effective and safe.
Trump also criticized Redfield for saying 
wearing a mask can be just as effective as 
a vaccine. Trump was initially reluctant to 
urge Americans to wear masks but has since 

been more willing to do so. Still, he has held a 
number of tightly packed events where many 
participants have not covered their mouth 
and nose.
"Number one, it's not more effective than a 
vaccine and I called him about that," Trump 
said.
On Twitter late on Wednesday, Redfield said 
he believed "100%" in the importance of a 
vaccine. "A COVID-19 vaccine is the thing that 
will get Americans back to normal everyday 
life," he said.
Despite quibbling with Redfield, Trump said 
he retained confidence in his performance 
at the CDC.
Redfield, who is a member of Trump's 
coronavirus task force, did say that a vaccine 
could be ready as soon as this November or 
December, and that limited first doses could 
go to those who were most vulnerable, but 
that it might take until mid-2021 for it to be 
widely available.
"As soon as (a) vaccine gets approved 
or cleared, we want to be in a position to 
distribute it within 24 hours," Redfield told 
the US Senate Appropriations Subcommittee 
on Labor, Health and Human Services, 
Education, and Related Agencies.
But "in order to have enough of us immunized 
to have immunity, I think it's going to take six 
to nine months," he added.
The federal government will allocate 
vaccines for each state based on the critical 
populations recommended first for 
vaccination by the US CDC.

Iran President Urges Close Ties with Japan in 
Congratulatory Message to Suga

Trump Contradicts Top Health Official on Vaccine, 
Masks: 'He Was Confused'

 Iranian President Hassan Rouhani congratulated Yoshihide 
Suga on his election as Japan's new prime minister, 
expressing hope for the development of friendly ties between 
Tehran and Tokyo in all fields.

 US President Donald Trump took exception on Wednesday to 
comments from the director of the US Centers for Disease Control 
and Prevention, who said a vaccine for the novel coronavirus 
could be broadly rolled out in mid2021- and that masks might 
be even more effective.

But "in order to 
have enough of 
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I think it's going 
to take six to 
nine months," he 
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Iran calls on UNIDO 
to boost efforts to help 
member states
Iranian Deputy Foreign Minister for 
International and Legal Affairs Mohsen 
Baharvand urged United Nations 
Industrial Development Organization 
(UNIDO) to strengthen efforts to help 
its member countries.
Baharvand who is now in Vienna, made 
the remarks in his meeting with the 
current Director-General of UNIDO 
Li Yong.

In this meeting, referring to the 
importance of UNIDO in the process 
of industrialization of developing 
countries, Bahravand evaluated 
the efforts and actions of the UNIDO 
and its managing director in the 
implementation of some projects in 
Iran as important. 
Rejecting the illegal and unilateral US 
sanctions and their negative effects on 
the rights of the people, he called for 
Yong to step up UNIDO's efforts to help 
member states.
Young, for her turn, named Iran an 

important UNIDO member and 
presented a report on the progress 
of UNIDO's activities in Iran and 
announced the organization's 
readiness to define new projects in the 
areas needed by Iran.
Earlier on Wednesday, Baharvand met 
and held talks with Ghada Wali, the 
Director-General of the UN Office at 
Vienna and Executive Director of the 
United Nations Office on Drugs and 
Crime (UNODC) and Director-General 
of the International Atomic Energy 
Agency Rafael Mariano Grossi.

China calls for more 
cooperation with 
Iran
Assistant Foreign Minister of China 
Deng Li in a meeting with Iran’s 
Ambassador in Beijing Mohammad 
Kehsavarzzadeh voiced his 
country's interest in sustainable 
expansion of ties with Iran in every 

field.
He also noted that his country 
favors the implementation of the 
agreements between the leaders of 
the two countries.
Deng Li said mutual supports of 
both countries for each other in 
the international arena is a sign of 
friendship between the countries.
Appreciating China's helps to Iran 

to fight the coronavirus epidemic, 
Keshavarzzadeh thanked Beijing 
for its valuable supports in the 
international arena.
He also expressed his inclination for 
strengthening the friendly ties with 
China in every field.
The two officials also discussed Iran 
and China relations and issues of 
mutual interest.



تخم مرغ ارزان می شود
وزیر جهاد کشاورزی با بیان اینکه تمهیدات لازم در نظر گرفته شده تا قیمت تخم مرغ به حالت تعادل بازگردد، 

گفت: صادرات بی رویه، بازار تخم مرغ را به هم ریخته و موجب افزایش قیمت شده است.
کاظم خاوازی اظهار داشت: در کشور به اندازه کافی تولید تخم مرغ داریم و سالانه یک میلیون و ۳۰ هزار تن تخم 

مرغ در کشور تولید می شود که ۶۰ هزار تن آن مازاد بر مصرف داخلی است.
وزیر جهاد کشاورزی ادامه داد: در هفته های اخیر، تقاضای صادرات زیاد بوده و صادرات بی رویه بازار تخم مرغ را 

به هم ریخته و موجب افزایش قیمت شده است.
وی گفت: در همین راستا رئیس جمهوری به معاون اول دستور پیگیری دادند و در نهایت مقرر شد صدور مجوز صادرات 

تخم مرغ در اختیار وزارت جهادکشاورزی باشد تا بین تولید و صادرات توازن ایجاد شود.
وزیر جهاد کشاورزی افزود: در همین راستا صادرات تخم مرغ به میزانی صورت می پذیرد که قیمت تخم مرغ در بازار داخلی متعادل شود.

وی گفت: قیمت تخم مرغ در بازار باید به گونه ای باشد که هم مردم قدرت خرید داشته باشد و هم صنعت مرغداری آسیب نبیند.
خاوازی اضافه کرد: جلسات مختلفی با تشکل های مربوطه برگزار و تمهیدات لازم در نظر گرفته شده تا قیمتی که بی دلیل افزایش پیدا کرده پایین 

آید و به حالت تعادل بازگردد.

چراغ سبز بورس به تصمیمات جدید
سرانجام بازار سرمایه به تصمیماتی که دولت برای به تعادل رساندن این بازار اخذ کرده بود روی خوش نشان 
داد و در هفته جاری شاهد صعود شاخص کل این بازار بودیم؛ به طوریکه شاخص کل که بعد از کاهش های پی 
در پی وارد کانال یک میلیون و ۵۰۰ هزار واحدی شده بود، در این هفته به کانال یک میلیون و ۷۰۰ هزار واحد 
بازگشت. کاهش شاخص یا به گفته تحلیلگران، اصلاح شاخص بورس از نیمه های مردادماه آغاز و تصمیمات 

مختلفی برای جلوگیری از آن گرفته شد. تصمیماتی که نه تنها تاثیرگذار نبودند بلکه در برخی موارد باعث شدت 
گرفتن کاهش شاخص نیز شدند. البته شاخص کل در همه روزها نزولی نبود و روند صعودی هم داشت. روندی که 

در راستای تصمیمات سازمان بورس برای حمایت از چند نماد شاخص ساز اخذ شده و به همین دلیل بود که شاخص 
کل مثبت بود اما شاخص کل با معیار هم وزن روندی منفی داشت. در نهایت هفته گذشته علاوه بر اینکه خبر تزریق یک درصد از 

صندوق توسعه ملی به بازار سرمایه اعلام شد، آیین نامه پیشنهادی حفظ ثبات بازار سرمایه و صیانت از حقوق سهامداران و سرمایه گذاران مورد بحث 
و بررسی قرار گرفت. به موجب مفاد این آیین نامه، ضمانت اجرایی و اختیارات لازم به سازمان بورس و اوراق بهادار در جهت الزام سهامداران عمده به 
انجام عملیات بازارسازی و بازارگردانی تفویض شد. همچنین منع مشارکت بانکها در رابطه با مفاد ماده ۱۶ و ۱۷ قانون رفع موانع تولید رقابت پذیر و 

ارتقای نظام مالی کشور،   استثناء شد و بانکها مجاز به سرمایه گذاری در بازار سرمایه شدند.

مهر
گـــزارش

ISFAHAN
N E W S

یکی از اثرگذارترین 
موضوعات بر بازار 
مسکن، بازارهای 

رقیب و موازی 
مسکن است؛ چون به 
اشتباه در فرهنگ ما، 
بخش مسکن و ملک، 
همواره یک پس انداز 

بوده است

اقتصاد ایران
07
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چرا به کارگران پیمانی 
سختی کار تعلق 

نمی گیرد؟
مدیرکل نام نویســی و حساب های 
انفرادی ســازمان تامین اجتماعی 
درباره تفاوت سختی کار برای نیروی 
کار پیمانی و قراردادی، توضیحاتی 

داد.
محمد محمدی مدیرکل نام نویسی 
و حساب های انفرادی سازمان تامین 
اجتماعی، درباره تفاوت سختی کار 
برای نیروی کار پیمانی و قراردادی، 
اظهار کرد: کارگــر پیمانی به دلیل 
اینکه محیط کار ثابت ندارد و قرارداد 
موقت با کارفرما دارد شــرایطش با 

کارگر قراردادی متفاوت است.
وی با اشــاره به اینکه دســتمزد و 
مزایای کارگران پیمانی براســاس 
قانون کار پرداخت می شود، گفت: 
گاهی اوقات برخــی از کارفرمایان 
حقوق و مزایای کمتری به کارگران 
پیمانی پرداخت می کند که همین 
موضوع هم می تواند مورد بررســی 

قرار گیرد.
محمدی با بیان اینکــه اگر کارگر 
پیمانی در محیــط ثابتی کار کند و 
شغل اش سخت و زیان آور باشد در 
کمیته استانی مشاغل سخت و زیان 
آور مورد بررسی قرار می گیرد، افزود: 
اگر محیط کار ثابت نباشد سختی 
کار به کارگران تعلق نمی گیرد و اکثرا 
هم محیط کار کارگران پیمانی ثابت 
نیست همچنین تکالیف واگذارنده 
کار و پیمانکار برای دریافت سختی 

کار باید مشخص باشد.
مدیرکل نام نویســی و حساب های 
انفرادی ســازمان تامین اجتماعی  
خاطرنشــان کرد: کارگران پیمانی 
که درخواست ســخت و زیان آور 
دارند می توانند درخواســت خود را 
به ســازمان تامین اجتماعی ارسال 
کنند بعد از بررســی اگر شــرایط 
مشخص را داشت یعنی محیط کار 
ثابت بود و تکالیف واگذارنده کار و 
پیمانکار نیز معین شده بود، سختی 
کار نیز به آنها نیــز تعلق می گیرد و 
ســازمان تامین اجتماعی ۴ درصد 
ســهم کارفرما برای مشاغل سخت 
 و زیان آور را از کارفرمایان دریافت

 می کند.

باشگاه خبرنگاران
خـــبـــر

ISFAHAN
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محمود محمودزاده در گفت 
وگو با خبرنگار مهر درباره 
سرنوشــت عرضه مسکن 
در بورس اظهار داشــت: 
بورس امــلاک، بحثی بود 
کــه وزارت اقتصــاد آن را 
پیگیری می کند و وزارت راه 
و شهرسازی در آن نه موضع مدیریتی دارد 
نه موضع محوری؛ اما آنچه درباره ارتباط 
مسکن و بورس را وزارت راه و شهرسازی 
پیگیری می کند، موضــوع صندوق های 

زمین و ساختمان است.

  صندوق های زمین و ســاختمان 
در آستانه بازگشت به تابلوی بورس

وی در خصــوص صندوق هــای زمین و 
ساختمان تصریح کرد: اصلاح آئین نامه 
اجرایی قانون صندوق های سرمایه گذاری 
زمین و ساختمان، ذیل قانون ساماندهی و 
حمایت از تولید و عرضه مسکن را از هیئت 
وزیران اخذ کرده ایــم؛ در حال حاضر در 
حال به روز رســانی مطالعات آن هستیم 
تا بتوانیم آن را پیاده سازی کنیم؛ هدف از 
اجرای قانون صندوق سرمایه گذاری زمین 

و ساختمان، کمک به تولید انبوه و عرضه 
بالای مسکن و پروژه های خدماتی مکمل 

مسکن است.
معاون مسکن و ســاختمان وزارت راه و 
شهرسازی درباره عرضه زمین متعلق به این 
وزارت خانه واقع در شهر جدید پردیس که 
ماه گذشته در بورس کالا عرضه شد، افزود: 
قرار است دســتگاه هایی که زمین مازاد 
دارند و آن را برای فروش عرضه کنند، برای 
آنکه حراج این اراضی در رقابتی شفاف رخ 
دهد، به بورس کالا می آید. این نوع عرضه 
قرار است جایگزین فروش حراج و مزایده 
شود که قبلاً در روزنامه های آگهی می شد.

  بازار مسکن تک بعُدی نیست
وی درباره نقــش دولــت و وزارت راه و 
شهرســازی در کنترل بازار مســکن و 
گرانی های اخیر این بخش گفت: موضوع 
مســکن یک موضوع چند متغیره و چند 
بعدی است؛ هیچ گاه نمی توان بازار مسکن 
را با یک روش مدیریت کرد؛ مثلًا صرفاً با 
افزایش تولید مسکن نمی توان مشکلات 
موجود در این بازار را رفــع کرد؛ یا اینکه 
صرفاً با ســخت گیری های نظام مالیاتی 
نمی توان بازار را کنترل کــرد، بلکه باید 
مجموعه اقداماتی برای کنترل بازار مسکن 

در پیش گرفت.
محمــودزاده بــه اقدامــات وزارت راه و 
شهرســازی در حوزه بازار اجاره مسکن 
در تابستان امسال اشــاره و تأکید کرد: 

ارزیابی های ما نشان می دهد این برنامه ها 
قابل قبول بوده و توانســت بازار را کنترل 
کند؛ به همین منــوال، در حوزه خرید و 
فروش مسکن هم ما پیشنهاداتی را ارائه 
دادیم؛ اگر آنها هم مصوب شود، تا حدود 
زیــادی می توانیم بازار خریــد و فروش 
مسکن را هم کنترل کنیم؛ البته باید این را 
هم در نظر داشت که بازار مسکن، یک بازار 
ترکیبی است و از متغیرهای مختلف نقش 

پذیری دارد.

  مردم به اشتباه به بازار مسکن به 
عنوان محل ذخیره سرمایه های خود 

می نگرند
وی ادامــه داد: یکــی از اثرگذارتریــن 
موضوعات بر بازار مسکن، بازارهای رقیب 
و موازی مسکن است؛ چون به اشتباه در 
فرهنگ ما، بخش مسکن و ملک، همواره 
یک پس انداز بوده است؛ هر رکودی که در 
بازارهای دیگر به وجود می آید، سرریز آن 
بلافاصله وارد بازار مســکن می شود؛ این 
یک واقعیت است و تکرارهایی که برای این 
اتفاق در سالهای پس از انقلاب رخ داده، 
می تواند بگوید که دقیقاً بعد از هر آرامش 
نسبی در سایر بازارها، سرریز آن وارد بازار 
مسکن می شود و مجدداً پس از مدتی این 

چرخه تکرار می شود.
معاون وزیر راه و شهرســازی درباره تأثیر 
کمبود عرضه مسکن بر گرانی های اخیر 
این بازار یادآور شــد: با توجه به اینکه در 

تهران دیگر زمینی تحت مالکیت دولت 
وجود ندارد تا با افزایش تولید، به کنترل 
قیمت ها کمک کنیم، این اتفاق در حال رخ 
دادن در شهرهای جدید پیرامونی پایتخت 

در زمینه ساخت و ساز انبوه مسکن است.

  سیاســت ما جلوگیری از توسعه 
کلانشهرهاست

وی افــزود: در حــال حاضــر ریل طرح 
اقدام ملی مســکن و دیگــر پروژه های 
مســکنی که در حال اجرا هســتند، هم 
در شــهرهای جدید اطراف تهران و هم 
شهرستان های اســتان تهران، عدد قابل 
ملاحظه ای از مســکن در دست ساخت 
است؛ سیاست شهرسازی ما این است که 
کلانشهرهایمان را توسعه ندهیم؛ چون در 

غیر این صورت، نقطه توقف ندارد و ما هر 
چه قدر کلانشهرها را توسعه دهیم، باز هم 
تقاضای جدید برای ساخت مسکن در آنها 

وجود دارد.

  لایحه مالیات بر عایدی سرمایه 
روی میز کمیسیون اقتصاد دولت

دبیر شــورای عالی مسکن درباره آخرین 
وضعیت لایحه مالیات بر عایدی سرمایه 
نیز گفت: مســئولیت تهیــه این لایحه 
بر عهــده وزارت اقتصاد اســت و مراحل 
نهایی خود را در کمیسیون اقتصاد دولت 
می گذراند؛ پس از آن به صحن دولت آمده 

و نهایتاً به مجلس ارسال می شود.
وی در خصوص اجــرای قانون مالیات بر 
خانه های خالی و وظایفــی که قانون در 

زمینه اجرای این قانون بــر عهده دولت 
گذاشته است، اظهار داشت: هم ماده ۵۴ 
مکرر قانون مالیات های مستقیم )مالیت 
بر خانه های خالی( و هــم ماده ۱۵ قانون 
ساماندهی و حمایت از تولید مسکن مبنی 
بر اخذ مالیات از زمین های خالی را وزارت 
راه و شهرســازی در دســت اجرا دارد؛ با 
پیگیری این دو مــاده قانونی می توانیم 
بحث سرمایه گذاری در بخش مسکن را 

هدفمند کنیم.
به گفته معاون وزیر راه و شهرسازی، اگر 
این طرح ها و لوایحی که در دولت و مجلس 
در خصوص کنترل بازار مسکن با ابزارهای 
مالیاتی تصویب می شود، می توانیم روند 
صعودی قیمت مسکن را در ماه های آتی 

کنترل کنیم.

معاون وزیر راه : بازار اجاره مسکن را سامان دادیم؛ 

 نوبت بازار خرید و فروش است
معاون مسکن و ساختمان وزارت راه و شهرسازی گفت: 
همانطور که توانستیم بازار اجاره مسکن را ساماندهی 
کنیم، پیشنهاداتی هم در خصوص ساماندهی بازار خرید 

و فروش مسکن داریم.

صادرات و واردات

کالا های اساسی بدون کد رهگیری ترخیص می شوند
میراشــرفی با بیان اینکه ۶ میلیارد دلار 
مواداولیه، واسط و ماشین آلات خط تولید در 
گمرک دپو شده است، گفت: کالا های اساسی 

بدون کدرهگیری از گمرک ترخیص می شوند.

مهدی میراشــرفی، گفت: از دو هفته قبل و با تصمیم دولت، واردکنندگان 
کالا های اساسی که ارز آن ها تأمین نشده و کد رهگیری دریافت نکرده اند، اما 
کالایشان به مبادی ورودی و گمرکات رسیده باشد در صورتی که سایر اسناد 
و مدارک آن ها آماده باشد کالا های اساسی شان بدون کدرهگیری از گمرک 
ترخیص می شود. رئیس کل گمرک ایران اضافه کرد: بخشنامه این تصمیم هم 
ناظر بر کالا هایی است که در گمرکات است و هم کالا هایی که وارد می شوند 

بنابراین درخصوص کالا های اساســی چنانچه وارد کننده مایل باشد بدون 
کد رهگیری بانک، کالایش ترخیص شود گمرک کالا را ترخیص می کند و 
معطل کد رهگیری بانک نمی ماند. وی گفت: درخصوص کالا های غیراساسی 
که بیشتر مواد اولیه و ماشین آلات خط تولید است با آخرین تصمیمی که 
در دولت گرفته شد کالا هایی که تا ۲۰ تیر امسال قبض انبار ورود دارند باید 
بتوانند با ارز متقاضی و بدون نیاز به کدرهگیری ترخیص شوند که این موضوع 
درحال سیر مراحل قانونی است و هنوز عملیاتی نشده است امیدواریم در روز ها 
و هفته های آینده این موضوع نیز عملیاتی شود. میراشرفی افزود: از آنجا که 
ترخیص کالا های غیراساسی مانند مواداولیه و ماشین آلات خط تولید بدون 
کد رهگیری اجرایی نشــده همچنان با دپوی بیش از سه و نیم میلیون تن 
مواداولیه، واسط و ماشــین آلات خط تولید در گمرکات و مبادی ورودی به 

ارزش بیش از ۶ میلیارد دلار مواجه هستیم.

خبرآنلاین
خـــبــــر

مسکن

پرداخت تسهیلات ودیعه مسکن به ۱۲ هزار متقاضی
اسلامی گفت: بر اساس آخرین آمار ۱۲0 هزار متقاضی برای دریافت وام ودیعه مسکن به بانک ها معرفی 

شده اند و تسهیلات به ۱۲ هزار متقاضی پرداخت شده است.
 محمد اسلامی وزیر راه و شهرسازی در خصوص جلسه ای که با بانک ها برای تسریع در پرداخت وام ودیعه مسکن 
برگزار شد، گفت: در جلسه با بانک ها مقرر شد تا بانک ها در پرداخت وام ودیعه مسکن و همچنین ارائه تسهیلات 

به طرح اقدام ملی مسکن، تسریع داشته باشند تا مستاجران زودتر بتوانند به ودیعه مورد درخواست خود برسند.
وزیر راه و شهرسازی همچنین در خصوص ضمانت های وام ودیعه مســکن اعلام کرد: در این جلسه، مقرر شد تا 
مطابق مصوبه ستاد ملی کرونا عمل شود. بدین معنا که برای وام های ۱۵ میلیون تومان بدون ضامن غیر و تنها با 
ضمانت خود شخص وام گیرنده، تسهیلات وام مسکن پرداخت شود و برای وام های ۳۰ و ۵۰ میلیون تومانی با یک 
ضامن، پرداخت تسهیلات انجام شود. اسلامی توضیح داد: با توجه به مشارکت بانک ها در تامین منابع تسهیلاتی 
طرح اقدام ملی، مقرر شد جلســاتی اختصاصی با هریک از بانک ها برگزار شود و در خصوص چگونگی تخصیص 
منابع و چگونگی پرداخت، نتیجه ای واحد اتخاذ شود. همچنین مقرر شد تا در کنار بانک مسکن، سایر بانک ها با 
تمامی قدرت خود در حوزه مسئولیتی بخش مسکن کمک دهنده باشند و تعداد بیشتری از متقاضیان برای اخذ 

تسهیلات مسکن، پوشش داده شوند.
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استارتآپSnowflakeوبزرگترینعرضهاولیهدنیاینرمافزار
استارت آپ ابری »Snowflake« در بزرگترین عرضه اولیه سهام برای یک کمپانی نرم افزاری، دست 
به یک رکوردشکنی می زند و ۳.۴ میلیارد دلار سرمایه جمع می کند. این استارت آپ فعال در حوزه فضای 
ذخیره سازی ابری اعلام کرده که ۲۸ میلیون سهم را به ارزش ۱۲۰ دلار به فروش می رساند که به معنای 
جذب سرمایه نزدیک به ۳.۴ میلیارد دلاری است. این استارت آپ در ماه فوریه موفق به جذب سرمایه شده 

بود و برخی از ثروتمندترین افراد جهان ماننــد »وارن بافت« از آن حمایت می کنند. ارزش این کمپانی در 
ماه فوریه برابر ۱۲.۴ میلیارد دلار بود. بافت در گذشته با این استارت آپ توافق کرده بود که در صورت عرضه 

اولیه سهام، ۵۵۰ میلیون دلار در آن سرمایه گذاری خواهد کرد. استارت آپ Snowflake در عرضه اولیه سهام 
خود به عنوان یک شرکت نرم افزاری رکوردشکنی می کند و بزرگترین عرضه اولیه سهام از زمان عرضه سهام اوبر به ارزش ۸.۱ 

میلیارد دلار در مه ۲۰۱۹ محسوب می شود. با شیوع ویروس کرونا بسیاری از افراد در سراسر جهان دورکار شده اند و به همین علت فضای 
ذخیره سازی ابری بیش از پیش مورد توجه افراد و کمپانی ها قرار گرفته و با توجه به ارزش بالای Snowflake، این استارت آپ تبدیل به یکی 
از قدرتمندترین بازیگران در این بخش از بازار خواهد شد. در مجموع این استارت آپ موفق به جذب ۱.۴ میلیارد دلار سرمایه شده که در میان 

سرمایه گذاران شرکت های »Sequoia« و »ICONIQ Capital« به چشم می خورد.

  افرادی که در دوران رکود موفق 
می شوند، کشاورزان خوبی 

هستند؛ با فعالیت کشاورزی 
آشنا هستند. کشاورزان چه کار 
می کنند؟ حتی اگر خودتان هم 

کشاورز نباشید، دیده اید که 
کشاورزان چه فعالیت هایی 

می کنند

،،
 پنجره خلاقیت
یادداشـــت
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عرضه اولیه وسپهر ؛

 پول عرضه از بورس 
خارج نمی شود

یــک مقــام مســئول در بانک 
صادارت با تاکید بر ارزش افزوده 
بالای عرضه اولیه وســپهر اظهار 
کرد: پول حاصل از عرضه سهام 
این شــرکت را از بــورس خارج 

نمی کنیم.
یکشــنبه هفتــه جــاری ۳۰ 
شــهریورماه ۱۳۹۹ بعد از مدتها 
یک عرضه اولیه در ابعاد نســبتا 
بزرگ در بــازار ســرمایه انجام 
می شــود . طی ماه هــای اخیر 
عرضه های اولیه اغلب عرضه های 
کوچک مقیاس بود و حتی عرضه 
اولیه ای با رقم خرید 7هزار تومانی 
هم در بورس انجام شد. این گونه 
عرضه های کوچــک مقیاس در 
زمانی که بازار تشــنه ورود سهام 
جدید و قابل توجه به بورس بود، 
مورد انتقاد سهامداران و فعالان 

بازار نیز قرار گرفت.
یکی دیگر از انتقاداتی که متولیان 
بورس و مدیران شرکت های عرضه 
اولیه ای » خصوصا شرکت های 
بزرگ عرضه اولیــه ای« وارد می 
شــد این بود که این شرکت ها با 
وجود جذب سرمایه و نقدینگی 
قابل توجه از محل عرضه ســهام 
خود در بورس، زمانــی که بازار 
ریزش های پیاپــی را تجربه می 
کرد پول عرضه یا حداقل بخشی 
از پول عرضه را صرف حمایت از 

بازار نکرده اند.
اما گویا مسئولان بانک صادرات 
که شرکت عرضه اولیه ای هفته 
آینده از شرکت های زیرمجموعه 
آنها به شــمار می رود قصد دارند 

مسیر متفاوتی را طی کنند.

   از ســهام وسپهر حمایت 
جدی  می کنیم

بنــا بــه اعــلام دنیــای بورس 
مدیرعامل بانک صــادرات ایران 
به عنوان سهامدار عمده شرکت 
ســرمایه گذاری مالی ســپهر 
صادرات در توضیــح برنامه های 
بانک صادرات ایران برای حمایت 
از ســهام گروه مالی سپهر گفت: 
گروه مالی ســپهر، از مهم ترین 
دارایی های بانــک صادرات ایران 
اســت و خود نیــز دارایی های با 
ارزشــی دارد که شخصا معتقدم 
بخشی از ظرفیت های این شرکت 
به دلیل پروژه های در حال تکمیل 
آن هنوز شناخته نشده و با تکمیل 
این پروژه ها، ارزش افزوده بسیار 

خوبی خواهد داشت .
حجت اله صیدی افــزود: گروه 
مالی سپهر صادرات، سهام های 
بورسی و غیربورسی با ارزشی دارد 
و از آنجایی که سهام یک شرکت 
باید منعکس کننده ارزش واقعی 
دارایی های آن شرکت باشد، قطعا 
از سهام گروه مالی سپهر، حمایت 
جــدی و بازارگردانــی حرفه ای 
خواهیم کرد تا قیمت سهام در بازار 
تفاوت چندانی با ارزش ذاتی اش 

نداشته و کمتر از آن نباشد.
وی همچنین در پاســخ به این 
سوال که با پول حاصل از عرضه 
اولیه سهام گروه مالی سپهر چه 
خواهید کــرد، افــزود: این پول 
صد در صــد صرف ثبــات بازار، 
حمایت از سهام بنیادی و با ارزش 
و بازارگردانی ســهام گروه مالی 
سپهر خواهد شد،وجوه حاصل از 
فروش سهام را فقط و فقط صرف 
توسعه بازار سرمایه و حمایت از 
خود سهام کرده و یک ریال آن را 

از بازار خارج نخواهیم کرد.

تجارت نیوز
تحلیــل بورس
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تیزنگر، نخستین استارت آپ فضاپایه در ایران 

زیست بوم فناوری؛ متخصص حل چالش مدیریت منابع

سال گذشــته و در جریان برگزاری نمایشگاه الکامپ، از 
ســامانه ای تحت عنوان »ســهم« )سیســتم هوشمند 
مانیتورینگ ماهواره ای( رونمایی شد. این سامانه محصول 

یک استارتاپ بومی با نام »تیزنگر« است.

مدیریت منابع و استفاده از تکنولوژی های مدرن برای تحقق این امر همواره جزء اهداف مهم 
کشورهای توسعه یافته محسوب می شود تا با حفاظت و حراست از منابع استراتژیک، گام های 
بلندی درجهت توسعه پایدار بردارند. این کشورها عموما برای نیل به این هدف، از اطلاعات 
دقیق و پردازش شده ای که توسط تصاویر ماهواره ای سنجش از دور، درقالب فناوری فضایی 
شناخته می شود، استفاده می کنند. لذا ارتقای سیســتم های ماهواره ای و فضایی یکی از 
پرهزینه ترین فعالیت هایی است که درحوزه هوا و فضا انجام می شود، هرچند صرف هزینه های 
گزاف در این زمینه با مدیریت صحیح منابع برگشت پذیر است.  ایران به عنوان یک کشور با 
منابع غنی و سرشار و بهره مند از ثروت های طبیعی، ازجمله کشورهایی است که نیازمند 
مدیریت صحیح منابع درجهت رسیدن به توسعه پایدار است. اما آیا ابزار و ملزومات یا توانایی و 
تخصص مورد نیاز برای تحقق این هدف در کشور وجود دارد؟ شاید درگذشته، پیچید گی علوم 
مرتبط با هوا و فضا و نبود امکانات لازم برای ورود متخصصان به این حوزه، تصور اینکه روزی 

نخبگان و پژوهشگران ایرانی بتوانند به علوم هوافضا تسلط پیدا کنند، دشوار بود. 
اما اکنون پژوهشگران و متخصصان ایرانی توانسته اند دربستر زیست بوم فناوری، 

دانش خود را در اختیار مدیریت صحیح منابع کشور قرار دهند.

    »سهم«؛ محصول زیست بوم فناوری
سال گذشته و در جریان برگزاری نمایشــگاه الکامپ، از سامانه ای تحت عنوان 
»سهم« )سیستم هوشــمند مانیتورینگ ماهواره ای( رونمایی شد. این سامانه 
محصول یک استارتاپ بومی با نام »تیزنگر« است. متخصصان تیم تیزنگر فعالیت 
خود را از سال ۹۲ درحوزه مهندســی ژئوماتیک با پروژه های میکروژئودزی )به 
مجموعه اقداماتی که به وسیله ابزار دقیق برای رفتار سنجی و بررسی حرکات یک 
سازه بزرگ مانند سدها، برج ها و... گفته می شــود. میکروژئودزی یعنی ژئودزی 
درمقیاس کوچک یا به عبارت دیگر تعیین موقعیت ســازه یا منطقه ای کوچک 
به گونه ای که اثر کرویت زمین مطرح نمی شود( و رفتارسنجی سازه ها با استفاده از 
گیرنده های تعیین موقعیت ماهواره ای آغاز کردند. مهندسی ژئوماتیک مجموعه ای 
اســت از تخصص های مرتبط با جمع آوری، نگهداری، پــردازش، بازیابی و توزیع 
داده های جغرافیایی که درواقع دستاورد پیشــرفت های دانش انفورماتیک در مهندسی 
نقشه برداری و علوم زمین است. واژه ژئوماتیک یک واژه ترکیبی از ژئو به معنای زمین و ماتیک 
)پسوند واژه انفورماتیک( است. در تعریفی دیگر، ماتیک به معنای ریاضیات ذکر شده و با کلمه 

ژئواینفورماتیک مترادف درنظر گرفته شده است.

    »سهم« چه کاری انجام می دهد؟
سامانه سهم با دریافت تصاویر ماهواره ای و اعمال شاخص ها و الگوریتم های سنجش از دور 
پدیده های محیطی و غیرمحیطی را آشکارســازی کرده و آنها را مورد پایش قرار می دهد. 
محصول نهایی این سیستم در قالب گزارش های فنی و تجزیه و تحلیل های مربوط به کاربران 
با سطح دسترسی تعیین شده قرار می گیرد. این سیستم قابلیت ارائه لایه های مختلف اطلاعاتی 
را دارد و می تواند درسطح وسیعی اجرا شود. خدمات استارتاپ تیزنگر درحوزه کشاورزی، 
صنعت بیمه، منابع آبی، مخاطرات طبیعی و خدمات شهری قابل ارائه هستند. همچنین برآورد 
سطح زیرکشت برنج و گندم در کشور، پهنه بندی سیلاب در استان های گلستان، لرستان و 
خوزستان، پایش تغییرات پهنه آبی تالاب ها و دریاچه ها، کنترل و پایش آلودگی های نفتی، 
پایش و پیش بینی آتش سوزی مراتع و جنگل ها، ارائه گزارش های فنی به کشاورزان درقالب 

الگوی مصرف بهینه آب و کود، کنترل تغییر کاربری زمین های کشاورزی، کنترل و پایش 
توسعه شهری، پایش وضعیت پوشــش گیاهی جنگلی مراتع و فضای سبز شهری ازجمله 

خدمات استارتاپ تیزنگر است.

    سیل 98؛  نقطه شروع تیزنگر
یاسر عشورزاده، بنیان گذار استارتاپ تیزنگر در گفت وگو با »فرهیختگان« با اشاره به چگونگی 
شکل گیری تیزنگر می گوید: »باتوجه به اینکه در رشته ژئوماتیک درس خوانده ام، از سال ۹۲ 
مقالات علمی کاربردی متعددی در کنفرانس های داخلی و بین المللی ارائه دادم. در اسفند ۹7 
مقاله ای را مربوط به علم سنجش از دور به دانشگاه هامبورگ ارائه کردم که نشان دهنده این 
بود که ۳۰درصد از آلودگی های شهر تهران، باکاشت متناسب درختان همیشه سبز کاهش 
پیدا می کند. درواقع با بررسی تصاویر ماهواره ای تهران طی چهارسال و آنالیزهای صورت گرفته 
توسط شاخص های علم سنجش از دور به این نتیجه رسیدم که نوع پوشش گیاهی نقش بسیار 
مهمی در کیفیت هوای تهران در زمستان دارد و باید به تناسب به کشت درختان همیشه سبز 

در تهران در مناطق معین شده بپردازیم. 
به گفته وی در فروردین سال ۹۸ و به دنبال جاری شدن سیل در چند استان کشور، تصمیم 
گرفتیم با استفاده از فناوری فضایی و آنالیز تصاویر ماهواره های اپتیک و راداری، اقدام به تهیه 
نقشه های پهنه بندی سیلاب کرده و گزارش و هشدارهای لازم را با توجه به پیش بینی های 
انجام شده، تهیه و با کمک و حمایت سازمان فضایی ایران به استانداری استان های مربوطه 
ارسال کنیم. پس از موفقیت در انجام این پروسه و پس از پایان سیلاب، با حمایت سازمان 

فضایی ایران استارتاپ تیزنگر شکل رسمی به خود گرفت و هسته اصلی آن ایجاد شد.«
  وی می افزاید: »با طراحی و تولید سیستم هوشمند مانتیورنگ ماهواره ای )سهم( که توسط 
کمیته ارزیاب معاونت علمی و فناوری ریاســت جمهوری مورد تایید قرار گرفت، توانستیم 
محصول فضاپایه ســهم را دانش بنیان کنیم. با توجه به دانش بنیان شدن سهم، بازار هدف 
این اپلیکیشن و وب اپلیکیشن به دو دسته تقسیم می شود که شامل خدمات »بی توسی« 
 B to C است.«  عشورزاده در توضیح خدمات )B to B(  »و خدمات »بی توبی )B to C(
می گوید: »با استفاده از نوع خدمات و ازطریق پردازش هوشمند محصول دانش بنیان سهم به 
کشاورزان، الگوهای مصرف کودی و آبی به آنها ارائه می شود. علاوه بر این همچنین فنولوژی )یا 
پدیده شناسی، دانش مطالعه رویدادهای چرخه زیستی حیوانات و گیاهان است( گیاه و آفات 
را مورد پایش مستمر قرار می دهیم. به این ترتیب توصیه هایی که ازطریق داده های مکان محور 

به کشاورز گزارش داده می شود، سه پیامد مهم به همراه دارد.« 

فرهیختگان
گــــــزارش

استارت آپ

زنان موف

این موضوع برایم ســوال 
شده بود. مانده بودم آنهایی 
که در دوره رکــود خیلی 
خوب کار می کنند، از چه 
روش هــا و اصولی پیروی 
می کنند! چــرا بعضی ها 
ناامیدنــد. بــرای یکدیگر 
نوحه می خوانند و مــی گویند وضعیت 
اقتصادی بد است، ولی بعضی های دیگر 
در همیــن دوران رکود اقتصادی، تلاش 
 شــان را مضاعف می کنند، سهم از بازار 
می گیرنــد، با کــم کردن سودشــان، 
برندشــان را قــوی تــر مــی کننــد، 
مرزهــای کاری شــان را گســترده 
می کنند و شهرها و کشــورهای جدید 
 را بــه حیطــه مشــتریان خودشــان 
می افزایند؟ چرا بعضی افراد و شرکت ها در 
دوران رکود واقعا خوب کار می کنند ولی 
بعضی دیگر خیلی ساده از بازار بیرون می 
روند و ورشکست می شوند؟ چه می شود 
که بعضی ها در همین بحران اقتصادی، 
رتبه های کاری شــان مرتب تغییر می 

کند، رشد می کنند.
مرتب پیشرفت می کنند ولی بعضی ها 
نمی توانند؛ درجا می زنند و حتی همین 
رتبه ای را هم که دارند از دست می دهند؟ 
بعضی ها در این دوران بیکار می شوند، 
 بعضی ها فروش شــان بالا مــی رود و

 بعضی ها همان فروشی را هم که داشته 
اند از دســت مــی دهند و مــی گویند 
ســاعت ها بیکار در دفتر یــا مغازه مان 
می نشینیم. واقعا چرا اینقدر تغییر وجود 
دارد؟ مگر در یک محیط اقتصادی زندگی 
نمی کنیم؟ محیط اقتصادی ما، محیطی 

که در آن زندگــی و کار می کنیم، یکی 
است، پس چرا این قدر تفاوت عمده وجود 
دارد؟ چرا کسب و کار عده ای مرتب رشد 
می کند و بــالا می رود، ولــی بعضی ها 
کسب و کارشــان را از دست می دهند و 

بیکار می شوند؟
بعضی ها پیوسته نگران پول هستند، ولی 
بعضی ها کارهای جدید شروع می کنند، 
کسب و کارهای جدیدشان رشد می کند 
 و ثروتمند می شوند. چرا بعضی ها ناامید 
می شوند ولی بعضی ها برای کار کردن 
انرژی می گیرند؟ اینها پرســش هایی 
است که برای من به عنوان یک مشاور و 
کسی که سال هاست در کسب و کار ایران 
فعالیت می کنم )مجله خلاقیت، انتشارات 
نگاه نوین، داروسازی دیموند، شرکت تینو 
و استارت آپ های مختلف(، به وجود آمده 
است. هر روز با افراد مختلف جلسه داشتم؛ 
بعضی ها از دورانی که در آن هســتیم، 
تعریف می کردند، بعضی ها شکایت و ناله 
می کردند که این چه وضعی است؟ چرا 

وضعیت ما این طور است؟
بعضی ها می گفتند چقدر شرایط برای 
شروع کار، خوب اســت؛ غیر از کاری که 
داشتم، دو کار دیگر را هم در این دوران 
شروع کرده ام. خواستم ببینم که تفاوت 
در کجاست؛ اگر تفاوت در شرایط باشد 
که شرایط مکانی و زمانی این افراد یکسان 
اســت، هر دو در ایران زندگی می کنند، 
 هر دو در شــرایط اقتصادی یکسانی کار 
می کنند، چرا این قدر تفاوت وجود دارد؟ 
آیا این سوال را از خودتان پرسیده اید که 
چه می شود که در شرایط یکسان، افراد 
مختلف، نتایج مختلــف می گیرند؟ اگر 
فکر نکرده اید، همین الان چند لحظه فکر 
کنید، ببینید چه به ذهن تان می آید. چه 
چیزی باعث این همه تفاوت در شرایط 
یکسان می شــود؟ بعضی ها در دوران 
 رکود کلا از کسب و کار خارج می شوند و

 بعضی ها در همین دوران، سرمایه گذاری 
جدید می کنند.

پژوهش هایی کــه انجام دادم، نشــان 
 داد افــرادی کــه در دوران رکود موفق 
می شوند، کشــاورزان خوبی هستند؛ با 
فعالیت کشاورزی آشنا هستند. کشاورزان 

چه کار می کنند؟ حتی اگر خودتان هم 
کشاورز نباشید، دیده اید که کشاورزان 
 چه فعالیــت هایی می کننــد. قبلا در

 کتاب های دبســتان هم خوانده اید؛ در 
فصل های خاصی از سال، زمین را آماده 
می کنند، بذر می کارند، ماه ها از بذری 
که زیر خاک اســت و دیده نمی شود و 
مشخص نیســت که دارد رشد می کند 
یا نه، نگهداری می کنند، درآمدی ندارند 

و فروش شــان صفر اســت؛ همین طور 
زحمت می کشــند و زحمت می کشند 
تا به فصل خاصی به نام فصل برداشــت 
برسند و بذرهایی را که کاشته اند، ثمره 
زحماتی را که کشیده اند، برداشت کنند؛
 فروش شــان آغاز می شــود و پول در
  می آورند و دوباره ایــن دوره ها را تکرار

 می کنند. کشــاورزان این دوره ها را با 
چشم خودشان دیده اند، و باور دارند که 

پس از هر پاییز، بهاری هم هست. منتظرند 
فصول یا دوره هایی که روی کشت شان 
تاثیر می گذارد، تغییر کند. آنها می دانند 
که همه چیز تغییر مــی کند. من بعد از 
پژوهش هایم دیدم کــه افراد موفق، این 
فصول اقتصادی را می شناسند، می دانند 
که اقتصاد یک چرخه است، می دانند که 
همیشه رکود بوده، همیشه رونق هم بوده 
است. کسانی موفق می شوند که هم برای 
دوران رونق آماده هستند، هم می دانند 

در دوران رکود باید چه کنند.
می خواهیــم در این یادداشــت در این 
مورد صحبــت کنیم که شــما چطور 
 می توانید در دوران رکود، آماده باشــید، 
 موفقیــت های بــزرگ کســب کنید،

 فروش تان را رشد دهید، زمین را آماده 
کنید، بذر بکارید و برای فرصت های بزرگ 
آماده باشید. دوســتان عزیز، پژوهش ها 
نشــان داده اند فرصت ها به کسانی رو 
می آورند که آمادگــی اش را دارند؛ پس 
شما باید آماده باشید. شما باید در دوران 
 رکــود روی خودتان ســرمایه گذاری

 کنید. 
دســتاوردهای بزرگ، برای افراد بزرگ 
اســت و چه دورانی بهتر از دوران رکود! 

شــما در دوران رونق نمی توانید حتی 
ســرتان را هم بخارانید. چطور آموزش 
ببینید؟ چطور روی خودتان ســرمایه 
گذاری کنید؟ چطور رشد کنید؟ چطور 
پایه های کســب و کارتان را به صورت 

اصولی درست کنید؟
 شــما دارید خود به خود در دوران رونق 
می فروشــید، به این فکر نمی کنید که 
 اصول کسب و کارتان را درست کنید، به

 نیروهای تان آموزش دهید، ســاختار 
سازمانی تان را بهبود ببخشید، برندتان 
را تغییــر دهیــد، روی شــبکه هــای 
اجتماعــی، وب ســایت و برندتان کار 
کنید و برنامــه بازاریابی بنویســید. در 
دوران رونق آن قدر فروش خوب اســت 
که کســی اصلا به این چیزها فکر نمی 
کند؛ می گویند ما که داریم می فروشیم، 
حالا چه برنامه بازاریابی دقیقی داشــته 
باشــیم، چه هر روز به صــورت روزمره 
 کار کنیم؛ چــه تفاوتــی دارد بنابراین 
نمی آیند روی اصول، زیربنا و پایه های 
کســب و کارشــان کار کنند. بهترین 
فرصــت، دوران رکود اســت که شــما 
می توانیــد پایه های کســب و کارتان را 

محکم کنید.

نسخه ای برای بحران اقتصادی؛   

موفقهاوناموفقهادردورانرکود

شما دارید خود به خود 
 در دوران رونق 

می فروشید، به این 
فکر نمی کنید که 

اصول کسب و کارتان را 
 درست کنید، به

 نیروهای تان آموزش 
دهید، ساختار سازمانی 

تان را بهبود ببخشید، 
برندتان را تغییر 

دهید، روی شبکه های 
اجتماعی، وب سایت 

و برندتان کار کنید 
و برنامه بازاریابی 

بنویسید.

 مطلبی که برای شما می نویسم در مورد این است که چطور 
می توانیم در دوران بحران اقتصادی موفق باشیم. من ماه ها 
در مورد موضوع کار کرده ام.  مدت ها به این فکر می کردم که 
چطور می شود که افرادی حتی در دوره رکود هم کاروبار خوبی 
دارند؟ برای خودم سوال شده بود که چطور بعضی ها در مقایسه 
با دیگران، در دوران رکود هم موفقند، پول در می آورند و زندگی 
خوبی دارند، ولی بعضی دیگر همیشه ناراحت اند، مشکلات 
مالی برایشان پیش می آید، وام هایشان به مشکل برمی خورد 

نمی توانند اقساطشان را بپردازند.
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